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Saksnummer: 68/2020 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll  
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
Vedtak:  
Protokollen fra styremøte 27. og 30. april ble enstemmig godkjent. 
 
 
 
Saksnummer: 69/2020 
Sak: Tingsak: Oppretting av Teknisk-sportslig utvalg 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1 

 
Organisasjonsutvalget (Org-utvalget) foreslo i sin rapport (side 11 og 12) å opprette et 
Teknisk – Sportslig utvalg i DFS.  Videre foreslo Org-utvalget å slå sammen nåværende DFSU 
og Feltutvalget til et nytt utvalg med navn DFSR. Norges Skytterstyre har bedt 
administrasjonen om å utrede disse forslagene.  

Forslag fra Organisasjonsutvalget 

Org-utvalgets forslag om å opprette et Teknisk-Sportslig utvalg, ble begrunnet med et mål 
om å frigjøre tid/oppgaver fra Norges Skytterstyre. Slik kan Skytterstyret i større grad 
arbeide med overordnede føringer/planarbeid. Skytterstyret behandler ca. 130 saker årlig, 
og mange av dem er regelverksaker knyttet til mindre tekniske/sportslige endringsforslag. 

Ved å innføre Teknisk-Sportslig utvalg, mener Org-utvalget at det er hensiktsmessig å slå 
sammen DFSU med Feltutvalget til DFSR (Det frivillige Skyttervesens Rekrutteringsutvalg). En 
sammenslåing av DFSU/Feltutvalget, vil gi et overordnet utvalg som får ansvar for aktivitet 
og rekruttering til alle disipliner og aldersgrupper i DFS. 

Administrasjonens drøfting: 

1. Teknisk-sportslig utvalg:  

Administrasjonen er enig med Org-utvalgets forslag om å opprette et Teknisk-Sportslig 
utvalg i DFS. Org-utvalget argumenter for at dette vil frita Norges Skytterstyre for mange 
regelverkssaker, slik at det blir mer fokus på overordnede føringer, strategier og planarbeid. I 
dag behandler Norges Skytterstyre ca. 130 saker årlig, og over halvparten av disse er 
regelverkssaker av teknisk/sportslig karakter.    

De som skal velges til en strategisk styrefunksjon i Norges Skytterstyre, må derfor med 
dagens system ha kunnskaper om et detaljrikt sportsreglement gjennom Skytterboka. 
Administrasjonen mener det kan være begrensende for et større utvalg av gode kandidater 
til Norges Skytterstyre.  

Samfunnsutviklingen går i retning av at det blir mer krevende å opprettholde skytebaner/ 
skyteaktiviteter, og det er flere «mørke skyer» i horisonten. Det vil kreve 
styrerepresentanter med godt nettverk, fagkompetanse og forståelse for å ta tak i disse 
utfordringene.    



Administrasjonen mener et Teknisk-Sportslig utvalg må få omfattende fullmakter til å 
avgjøre regelverksaker. Dette angjeldende Skytterbokas kapitler fra 6-13, tekniske 
spesifikasjoner, sportslig gjennomføring og anlegg. I Teknisk-Sportslig utvalg bør det således 
velges kandidater med kompetanse om disse områdene i DFS.  

Saksbehandlingen til Teknisk-Sportslig utvalg skjer gjennom administrasjonen, på lik linje 
med dagens saksbehandling til Skytterstyret og sentrale utvalg.. Generalsekretæren vil 
gjennom sin administrasjon saksbehandle innkomne forslag og legge disse fram for Teknisk-
Sportslig utvalg. Teknisk-Sportslig kan også selv fremme saker, og få disse saksbehandlet av 
administrasjonen.  

Når saker er vedtatt i Teknisk-Sportslig utvalg, rapporterer generalsekretæren vedtakene 
videre til Norges Skytterstyre gjennom en meldingssak. Ved tilfeller hvor Skytterstyret mener 
en regelsak er av stor politisk betydning, bør det i instruksen til utvalget sies noe om 
Skytterstyrets mulighet til å omgjøre vedtak fra Teknisk-Sportslig utvalg. Instruksen skal 
behandles av Skyttertinget i 2022.  

Hvem skal være i Teknisk-sportslig utvalg? 

Administrasjonen mener videre at det nye utvalget bør bestå av fagpersoner av ulik art, og at 
et antall på fem personer vil være riktig antallsnivå. Administrasjonen ser for seg et utvalg 
hvor lederen velges av Skyttertinget (en generalist). Videre mener administrasjonen at den 
tillitsvalgte av landslagsskytterne kan være fast medlem av utvalget. Dette på samme måte 
som for dagens NC-komite. Om Norges Skytterstyre da videre oppnevner de tre personer 
med fagkompetanse, eksempelvis børsemaker eller andre teknisk/sportslig fagpersoner, vil 
det bli et utvalg på fem personer. Som for andre sentrale utvalg bør utvalget bestå av 40 % 
fra begge kjønn, slik at det blir minst 2 av hvert kjønn.  

Innspill DFSU angående Teknisk-Sportslig utvalg 

En opprettelse av et teknisk utvalg vil være viktig slik at de tekniske sakene som ikke 
omhandler det overordnete havner inn i dette utvalget. 

Innspill Feltutvalget angående Teknisk-Sportslig utvalg: 

Feltutvalget støtter de prinsipielle sider i forslaget om å etablere en utvalgsstruktur med 
beslutningsmyndighet i den hensikt å avlaste Norges Skytterstyre. Utvalget ser her nytten i å 
ha et teknisk utvalg med en utvidet beslutningsmyndighet. Feltutvalget mener derimot at 
sporten ikke bør være en del av det tekniske utvalgets ansvarsområde. Dette fordi sporten er 
ett av de viktigste virkemidler for rekruttering og økt aktivitet, derfor bør dette ansvaret være 
hos utvalg med det som ansvarsområde.  

2. Sammenslåing av DFSU og Feltutvalget 

 Administrasjonen er enig med Org-utvalget at DFSU og Feltutvalget kan slås sammen til ett 
utvalg som skal ta seg av all rekrutteringsvirksomhet for alle disipliner i DFS. Norges 
Skytterstyre har i sak 52/2020 signalisert at de ønsker å opprettholde navnet DFSU, da dette 
er et godt innarbeidet navn som viser at DFS fokuserer på ungdomsarbeidet. 
Administrasjonen er enig i dette, men mener også at Org-utvalgets forslag til navnet DFSR 



også kunne vært et godt alternativ for å vise at rekrutteringsarbeidet i DFS omhandler alle 
aldersgrupper. Instruksen til utvalget må uansett endres slik at det tydeliggjøres at DFSU for 
framtid skal ta seg av den særskilte rekruttering til feltskyting, og slik komme med spesifikke 
tiltak for den disiplinen i DFS. 

I det sammenslåtte utvalget må det sørges for at det kommer inn personer som har 
kompetanse på økt rekruttering til feltøvelser, og som er opptatt av rekruttering i alle 
aldersgrupper i DFS. Som for øvrige utvalg bør det være krav om 40% kjønnskvotering og at 
minst èn representant er under 26 år.  

Administrasjonen er ikke som Feltutvalget bekymret for at ansvaret for det sportslige regel-
verket skal overføres til det nye Teknisk-Sportslig utvalg. Det må imidlertid drøftes nærmere 
om DFSU skal ha et fast ansvar for oppfølging av skifelt/skogsløp med skyting og det 
sportslige reglement der. Administrasjonen foreslår uansett at ansvaret for skifelt/skogsløp 
skal tilligge DFSU på lik linje med øvrige feltaktiviteter. 

Innspill DFSU angående sammenslåing av DFSU og Feltutvalget:  

DFSU mener at en sammenslåing av DFSU og Feltutvalget kan bli en god løsning. Vårt 
hovedmål er å sikre rekruttering, samt beholde breddeskytterne og vi mener å sikre 
feltdisiplinenes interesser hører naturlig inn under dette målet. Dagens DFSU og Feltutvalg 
har ulik spisskompetanse og ved en sammenslåing er det viktig at kompetanse på begge 
områdene blir opprettholdt. 

DFSU har i dag 4 møter pr. år, samt ett videomøte i forkant av LS. DFSU har med dagens 
saksmengde og kompleksitet fylt ut kapasiteten på dagens møtestruktur. Vi ser at hvis DFSU 
og Feltutvalget blir slått sammen bør man enten utvide møtene med en ettermiddag/dag, jf. 
møtene i Norges Skytterstyre, evt. legge inn flere møtedager i møteplanen. Ved å utvide 
møtene vil man få lengre møtetid, men samme kostnad på reise. Det vil bli ekstra kostnader 
på overnatting, men det vil uansett være kostnadsbesparende kontra dagens ordning med to 
utvalg. 

Innspill Feltutvalget angående sammenslåing av DFSU og Feltutvalget: 

Feltutvalget er et relativt nytt utvalg i DFS, og det har tatt tid å sette dagsorden og å utvikle 
funksjonalitet. Utvalget er i dag av den oppfatning at utvalget fyller sin tiltenkte rolle. Videre 
har det tatt tid å få på plass tilhørende feltledd i lag og samlag. Etter hvert som man er 
kommet inn i en rutine med at samlagenes feltkontakter deltar i Kurs for nyvalgte og 
Regionale seminar styrkes gradvis feltutvalgenes tiltenkte rolle i samlagene, og med det 
evnen til å bidra aktivt lokalt.  

Feltutvalget vil påpeke at feltøvelsene i DFS står i en særstilling. Dette er tradisjonsrike 
øvelser som DFS gjentatte ganger har stadfestet er svært viktige. Feltøvelsene utgjør hele 
70% av konkurransedisiplinene i DFS (skifelt, skogsløp, Stang, felthurtig, felt). Feltdisiplinene 
er for tiden under press, og utvalget mener at disse disiplinene vil bli best fulgt opp og 
ivaretatt gjennom å beholde dagens gjennomgående struktur med et sentralt feltutvalg, et 
feltutvalg i samlagene og en feltkontakt i skytterlagene. En slik struktur vil videre best sikret 



at det er tillitsvalgte med ekte feltinteresse som bekler de verv som skal bidra til økte 
feltaktiviteter, noe org. utvalget også nevner på generelt grunnlag.  

Prinsipiell kommentar fra administrasjonen     

Prinsipielt vil administrasjonen tillegge at det ikke er ønskelig å opprette et Teknisk-Sportslig 
utvalg, dersom DFSU og Feltutvalget samtidig opprettholdes. Det vil medføre økte kostnader 
og økt administrasjon å ha tre slike sentrale utvalg, noe som derfor er sterkt å fraråde både 
økonomisk og med dagens administrative størrelse. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2020: 

1. Fra og med Skyttertinget 2022 opprettes et Teknisk-Sportslig utvalg i DFS. Utvalget skal 
bestå av 5 personer, hvor av det skal være 40% av begge kjønn representert. Leder av 
utvalget velges av Skyttertinget, mens de øvrige utvalgsmedlemmer velges av Norges 
Skytterstyre. 

 
2. Teknisk-Sportslig utvalg skal ha kompetanse til å behandle alle regelsaker i DFS innenfor 

Skytterbokas kapittel 6-13, med unntak av de saker som Skyttertinget har under sitt 
kompetanseområde. Teknisk – Sportslig utvalg skal gis oppdrag og rapportere til 
generalsekretæren. 

 
3. Fra og med Skyttertinget 2022 legges Feltutvalget ned og slås sammen med DFSU. 

Utvalget skal fortsatt bestå av 6 medlemmer, hvor av èn representant fra Forsvaret. I 
DFSU skal det være 40 % fra hvert kjønn av de Skyttertingsvalgte medlemmer, og alle 
landsdeler skal være representert. Det settes krav om at èn representant skal være 
under 26 år.   

 
4. Til Skyttertinget 2022 skal Norges Skytterstyre fremme ny sak om kompetansefordeling 

mellom Skyttertinget, Norges Skytterstyre, Teknisk-Sportslig utvalg og DFSU. Det skal 
videre fremmes forslag om instruks for Teknisk-Sportslig utvalg, og ny instruks for DFSU.  

 
Torben Knudsen foreslo følgende til ny tredje setning i punkt 1: 

Alle utvalgsmedlemmer skal velges av Skyttertinget.  

Avstemning: 

Administrasjonens forslag vedtatt med 7 mot 1 stemme for Knudsens forslag. Brovold, 
Gjerstad, Reitan, Rossevatn, Birkeland, Brøndbo Fiskum og Eggen stemte for 
administrasjonens forslag, mens Knudsen stemte for Knudsen sitt forslag. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2020 til å fatte følgende vedtak: 

1. Fra og med Skyttertinget 2022 opprettes et Teknisk-Sportslig utvalg i DFS. Utvalget skal 
bestå av 5 personer, hvor av det skal være 40% av begge kjønn representert. Leder av 
utvalget velges av Skyttertinget, mens de øvrige utvalgsmedlemmer velges av Norges 
Skytterstyre. 

 



2. Teknisk-Sportslig utvalg skal ha kompetanse til å behandle alle regelsaker i DFS innenfor 
Skytterbokas kapittel 6-13, med unntak av de saker som Skyttertinget har under sitt 
kompetanseområde. Teknisk – Sportslig utvalg skal gis oppdrag og rapportere til 
generalsekretæren. 

 

3. Fra og med Skyttertinget 2022 legges Feltutvalget ned og slås sammen med DFSU. 
Utvalget skal fortsatt bestå av 6 medlemmer, hvor av èn representant fra Forsvaret. I 
DFSU skal det være 40 % fra hvert kjønn av de Skyttertingsvalgte medlemmer, og alle 
landsdeler skal være representert. Det settes krav om at èn representant skal være 
under 26 år.   

 

4. Til Skyttertinget 2022 skal Norges Skytterstyre fremme ny sak om kompetansefordeling 
mellom Skyttertinget, Norges Skytterstyre, Teknisk-Sportslig utvalg og DFSU. Det skal 
videre fremmes forslag om instruks for Teknisk-Sportslig utvalg, og ny instruks for DFSU. 
 

 
 
Saksnummer: 70/2020 
Sak: Tingsak: Nasjonalt arrangement innendørs 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1 

 
Skyttertinget gjorde i sak 7/2018 følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre gis i oppdrag å fremme forslag til opplegg for et eventuelt 
Norgesmesterskap i 15 meter innendørs.  
 
Skyttertinget gjorde i sak 7/2019 følgende vedtak:  
Norges Skytterstyre gis i oppdrag å gå videre med de framlagte planer om et NM 15 meter 
DFS. Til Skyttertinget 2020 fremmes et konkret forslag til gjennomføring av arrangementet 
basert på følgende rammer: 
 
1. NM 15 meter DFS skal være et breddearrangement med høy kvalitet, hvor målet er å få flest 

mulig deltakere og PR for skyttersporten. 
 

2. NM 15 meter DFS skal arrangeres på et innendørsanlegg/hall med kapasitet til å gjennomføre 
innledende skyting for 1 000 skyttere per dag. 
 

3. NM 15 meter DFS skal de første to år arrangeres sentralt på Østlandet. Senere kan 
arrangementet også legges til steder med stor hotellkapasitet/nærhet til flyplass, og hvor 
økonomien til skytter og arrangementsgjennomføring prioriteres.     
 

4. NM 15 meter skal de første årene ha sentral økonomisk og administrativ styring fra 
Skytterkontoret, med bistand fra lokale skytterlag for den tekniske gjennomføringen. 
 

5. Tidspunktet for når NM 15 meter skal arrangeres, må vurderes nøye i forhold til øvrig aktivitet og 
regionale terminlister. Stevnet skal kunne arrangeres på tre dager, inklusive eventuelle finaler 
(fredag - søndag). 
 



6. NM 15 meter skal være økonomisk selvfinansierende.    
 

7. Valg av navn på arrangementet utsettes til Skyttertinget 2020.      
 
Innledning: 
Administrasjonen legger fram for Norges Skytterstyre en oppfølging av sak fra forrige 
Skytterting angående et nasjonalt arrangement innendørs på 15 meter. Administrasjonen 
mener fortsatt at dette arrangementet bør hete “Landsskytterstevne innendørs”, men vil 
ikke til Skyttertinget 2020 anbefale at navnevalget endelig avklares. Dette fordi 
saksbehandlingen nedenfor krever nye prinsipielle avklaringer, før fokuset bør rettes mot et 
endelig navnevalg. Navnevalget tok mye oppmerksomhet på fjorårets Skytterting, og er i 
denne fasen ikke avgjørende for videre planlegging.   
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen starter her med “ideen” for et nasjonalt arrangement innendørs, som ble 
behandlet på Skyttertinget 2019. Videre redegjøres for det administrasjonen har gjort med 
saken siden vedtaket i fjor. Til slutt begrunnes forslag til videre framdrift og argumentasjon 
for nytt forslag til vedtak.     
 
Hvorfor et nasjonalt arrangement innendørs? 
 

Bakgrunn for ideen 
Bakgrunn for Skytterstyrets ønske om et slikt arrangement er for å ta grep om et slikt 
nasjonalt arrangement. Oslo Open har gjerne blitt sett på som et stevne som nærmest har 
hatt «uoffisiell NM-status». Dette har vært et særdeles vellykket arrangement fra dyktige 
arrangører, men med uutnyttet potensiale i forhold til PR og markedsføring for DFS.  
 
Et nasjonalt arrangement hvor DFS har sentral styring på programmer og gjennomføring, vil 
gi mulighet for større deltakelse enn dagens Oslo Open, samtidig som vi kan dekning 
gjennom NRK. En begivenhet som skal gi organisasjonen god PR og markedsføring, samt at 
det for et arrangementssted i eller i nærhet av storby, vil gi god effekt for det igangsatte 
storbyprosjektet.  
 
Ved å innføre et topparrangement for hele landet vil det gi økt status for denne skyte-
grenene som er i sterk utvikling. Ved å arrangere et nasjonalt breddearrangement med vekt 
på den sosiale profil, vil slik administrasjonen ser det flere få et fullverdig tilbud i DFS. 
 
Populariteten til 15 meter skytingen skyldes i stor grad at den er tilpasset dagens 
samfunnsnorm, og har også lavere kostnader. Ideen om å legge stevnet sentralt til Østlandet 
og da primært i Oslo første år, hang godt sammen med storbysatsningen til DFS. 
Saksbehandlingen nedenfor viser at det er nødvendig å se muligheter for arrangementet 
med en større geografisk avgrensning.  
 
Administrasjonens arbeid siden 2019 
 

Oslo for stevnested 
Administrasjonen har tatt utgangspunkt i at både det enkleste og beste hadde vært å inngå 
et samarbeid med Nordstrand skytterlag, med bakgrunn i fjorårets Skyttertingsvedtak om at 
stevnet skulle foregå sentralt på Østlandet de to første årene. Nordstrand skytterlag er 



arrangør av Oslo Open. Hvis de ble tilbudt å arrangere nasjonalt arrangement innendørs 
styrt fra sentralt nivå, så ville både Nordstrand og DFS hatt fordeler av det. Ekeberghallen et 
kjent sted for mange skyttere som deltar på Oslo Open hvert år. Et stevne i Oslo samspiller 
også med storbyprosjektet.  
 
Nordstrand skytterlag har vist interesse for arrangementet og et samarbeid med 
Skytterkontoret. De har ønsket å sette preg på arrangementet slik at det hadde blitt “deres 
arrangement”. Administrasjonen har stor respekt for dette, da arrangementet ville ha 
erstattet Oslo Open som de har så stor suksess med.  
 
Ekeberghallen er en stor hall som i utgangspunktet hadde passet til arrangementet. Dagens 
Oslo Open foregår i en del av kjelleren til Ekeberghallen med plass til 20 skiver. Det er for lite 
og for trangt til å gjennomføre et stevne med minst 2 000 skyttere på 3 dager, samt at stedet 
er uegnet for en NRK-produksjon.   
 
Administrasjonen har befart Ekeberghallen sammen med teknisk kompetanse fra Dag Riiber. 
Den største utfordringen generelt med å ha et slikt stort arrangement innendørs i en hall er 
ventilasjon. Dette har også store økonomiske konsekvenser som beskrevet i eget punkt og 
utredning vedlagt saken.  
 
 Det som ellers er den største utfordring med å benytte Ekeberghallen, er at det er for liten 
parkeringskapasitet slik det er nå. Dette måtte det eventuelt gjøres noe med om 
Ekeberghallen kunne benyttes.    
 
Ventilasjon med økonomiske forhold 
Til saken på fjorårets Skytterting, var det ikke foretatt en grundig nok vurdering av 
ventilasjonskapasitet med å benytte en idrettshall som ikke var bygd for skyting med kaliber 
.22. Det var heller ikke nødvendig for en generell debatt om ønsket for å innføre et nasjonalt 
arrangement innendørs.  
 
Den grundige gjennomgangen som nå er foretatt av ventilasjonsmuligheter er vedlagt saken. 
Den viser at kostnadene til ventilasjonsanlegg vil gjøre at det å gjennomføre stevnet i en 
idrettshall som Ekeberghallen vil være svært høye. Administrasjonen vil således fastslå at 
kostnadene til ventilasjon som vil utgjøre et millionbeløp, nå gjør det uaktuelt å planlegge 
gjennomføring i en slik idrettshall. Alle andre idrettshaller vil også ha de samme utfordringer 
som den vi fant i Ekeberghallen, selv om noen kanskje vil kreve noe mindre 
ventilasjonskapasitet. Å gjøre andre tiltak som vil begrense arealbruken med takoverbygg på 
standplassene for å begrense nødvendigheten av stort ventilasjonsanlegg, vil i sin tur gi 
utfordringer for TV-produksjonen.   
 
DFS som en ansvarlig og samfunnsbevisst organisasjon, kan ikke gjøre kompromiss når det 
gjelder mulighet for at luften i hallen kan bli helseskadelig. Dette selv om vedlagte rapport 
sier at det neppe er helseskadelig å oppholde seg i et svært begrenset tidsrom med 
blyforurensning. Miljøperspektivet i saken gjør også at vi ikke kan risikere å satse på et 
ventilasjonssystem som vi ikke er sikker på vil være godt nok.   
 
 



Ny vurdering av framdrift og gjennomføringsmåte 
 
Anlegg 
Administrasjonen mener det må planlegges med et stevne som må foregå på et anlegg som 
er bygd for, eller som ikke har de utfordringer som vedlagte rapport om ventilasjon 
beskriver. Slik det er nå finnes ingen permanente anlegg i DFS regi på 15 meter som er store 
nok kapasitetsmessig til et nasjonalt arrangement innendørs, og som videre tilfredsstiller 
kravene til en produksjon for NRK. 
 
Stevnested 
Om arrangementet skal gå sentralt på Østlandet, som ble vedtatt i punkt 3 i fjorårets vedtak, 
må det trolig bygges et nytt anlegg der. Alternativt om det finnes en hall som ikke har slike 
ventilasjonsutfordringer som Ekeberghallen. Administrasjonen er kjent med at det i Oslo-
prosjektet diskuteres muligheter for å få et større innendørsanlegg i Oslo by, men at planene 
fortsatt er svært premature..  
 
Det er sannsynlig at det finnes anlegg andre steder i landet med nærhet til flyplass som ikke 
vil ha ventilasjonsutfordringer. Administrasjonen er kjent med prosjekter som kan være 
mulige alternativ på sikt, men som enten er i en tidlig fase eller som man ikke har rukket å se 
på. Det kan også finnes prosjekter/anlegg som administrasjonen ikke vet om. Slik sett mener 
administrasjonen at man også bør løsne på det absolutte kravet i fjorårets vedtak om at 
dette skal foregå sentralt på Østlandet de første to årene. Administrasjonen har nå igangsatt 
et arbeid med å kartlegge alternative muligheter for et slike stevnesteder. Dette er krevende 
prosesser som medfører mye tidsbruk fra sentrale medarbeidere på Skytterkontoret.  
 
Hvis stevnet skal foregå på en skytebane bygd for formålet, må nok også det strenge kravet 
til at det skal være kapasitet til 1000 skyttere hver dag også revurderes. Styret bør få 
fullmakt til å vurdere kapasiteten med grunnlag i at stevnet skal være økonomisk 
selvfinansierende. Formuleringen foreslås til inntil 1000 skyttere, deretter blir det en 
økonomisk/praktisk avveining som styret får fullmakt til.  
 
Økonomi og videre framdrift 
Om disse forhold kan tilrettelegges, mener administrasjonen at de økonomiske prognosene 
som var forelagt til fjorårets Skytterting er holdbare, og at stevnet kan gjennomføres. 
Langtidsplan 2021-2024 som skal vedtas på Skyttertinget 2020 legger opp til at det skal være 
et slikt arrangement i løpet av planperioden (senest 2024). Slik administrasjonen nå ser det 
bør målsettingen være å få til første arrangement i 2022/2023. Det under forutsetning av at 
det videre foreligger et anlegg som tilfredsstiller ventilasjonskravene, har tilstrekkelig 
skiveantall med nærhet til flyplass, samt oppfyller NRK sine krav.            
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2020: 
 
1. Nasjonalt arrangement innendørs på 15 meter skal være et breddearrangement med høy 

kvalitet, hvor målet er å få flest mulig deltakere og PR for skyttersporten. 
 



2. Arrangementet skal gjennomføres på et innendørsanlegg/hall med kapasitet til å 
gjennomføre innledende skyting for inntil 1000 skyttere per dag. Skytehallen skal 
tilfredsstille krav til miljø og ventilasjon.  
 

3. Arrangementet skal legges til steder med stor hotellkapasitet/nærhet til flyplass, og hvor 
økonomien til skytter og arrangements-gjennomføring prioriteres.     

 
4. Arrangementet skal gjennomføres første gang høsten 2022/januar 2023. Tidspunktet for 

arrangement må vurderes nøye i forhold til øvrig aktivitet og regionale terminlister. 
Stevnet skal kunne arrangeres på fire dager, inklusive eventuelle finaler (torsdag - søndag). 

 
5. Arrangementet skal de første årene ha sentral økonomisk og administrativ styring fra 

Skytterkontoret, med bistand fra lokale skytterlag for den tekniske gjennomføringen. 
 

6. Arrangementet skal være økonomisk selvfinansierende.    
 

7. Norges Skytterstyre får fullmakt til å arbeide videre med arrangementet innenfor 
vedtatte rammer. 

 
Avstemning: 
Norges Skytterstyre besluttet enstemmig følgende innstilling: 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2020 til å fatte følgende vedtak: 
 
1. Nasjonalt arrangement innendørs på 15 meter skal være et breddearrangement med høy 

kvalitet, hvor målet er å få flest mulig deltakere og PR for skyttersporten. 
 

2. Arrangementet skal gjennomføres på et innendørsanlegg/hall med kapasitet til å 
gjennomføre innledende skyting for inntil 1000 skyttere per dag. Skytehallen skal 
tilfredsstille krav til miljø og ventilasjon.  
 

3. Arrangementet skal legges til steder med stor hotellkapasitet/nærhet til flyplass, og hvor 
økonomien til skytter og arrangements-gjennomføring prioriteres.     

 
4. Arrangementet skal gjennomføres første gang høsten 2022/januar 2023. Tidspunktet for 

arrangement må vurderes nøye i forhold til øvrig aktivitet og regionale terminlister. 
Stevnet skal kunne arrangeres på fire dager, inklusive eventuelle finaler (torsdag - søndag). 

 
5. Arrangementet skal de første årene ha sentral økonomisk og administrativ styring fra 

Skytterkontoret, med bistand fra lokale skytterlag for den tekniske gjennomføringen. 
 

6. Arrangementet skal være økonomisk selvfinansierende.    
 

7. Norges Skytterstyre får fullmakt til å arbeide videre med arrangementet innenfor 
vedtatte rammer. 

 



Saksnummer: 71/2020 
Sak: Tingsak: Revisjon av kapittel 15 angående Straffebestemmelser 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.600 og 15 

 
Bestemmelsene om straff i Skytterboka kap. 15 har vært i virksomhet i noen år og det har 
vært ansett som nødvendig med en gjennomgang med sikte på revisjon og forbedring av 
disse bestemmelsene.  

Samtidig har erfaringene vist at det er behov for et enklere system for å avgjøre disiplinær/ 

straffesaker lokalt. Terskelen for å bringe en sak inn for skytterlagets årsmøte med krav om 
straff har vist seg å være svært høy.   Det kan ha medført at en del forhold som skulle ha 
medført straffereaksjoner ikke er blitt fulgt opp.  

Administrasjonen fremmer med dette forslag om endringer i kompetansen for behandlingen 
av straffesaker lokalt i skytterlagene.  I mindre alvorlige saker foreslås at skytterlagets styre 
kan vedta sanksjoner, kalt disiplinærforføyninger. I de mer alvorlige sakene blir avgjørelsen 
om straff lagt til samlagsstyret supplert med leder i skytterlaget.   

Videre foreslås det endringer i reglene om når Skytterstyret skal kunne gripe inn og 
igangsette straffesaker samt hvilke saker som skal kunne ankes til Appellutvalget.  Det 
foreslås justeringer i reglene om suspensjon, samt en del mindre endringer knyttet til 
saksbehandlingen.  Det foreslås at minstestraffen i dopingsaker ved bruk av betablokkere 
reduseres fra to år til ett år. Endelig er det gjort diverse redigeringsmessige endringer.  

Ved utformingen av regelverket er det forsøkt å balansere hensynet til rettsikkerhet med 
behovet for at ikke enhver handling skal kunne være gjenstand for en omfattende prosess 
som vil kunne kreve betydelige ressurser.    

Det tas sikte på å innarbeide merknader til de enkelte bestemmelser i Skytterboka som kan 
gi nødvendig veiledning til samlag/domsutvalg/appellutvalg ved deres behandling av 
straffesaker.  

I det følgende skal det redegjøres for de foreslåtte endringer:  

Lov for skytterlag §6-3.  

Det er en sammenheng mellom kap. 15.100 og standardlov for skytterlag § 6-3.  Etter dagens 
regelverk er det bare skytterlagets årsmøte som kan ilegge straff.  Det forekommer tilfeller 
der en skytter eller tillitsvalgt har opptrådt upassende, for eksempel ved å snakke 
nedsettende om tillitsvalgte andre i skytterlaget, eller kanskje vært aggressive uten å være 
voldelige.  I noen tilfeller opplever man at et lovlig fattet vedtak av styre eller årsmøte ikke 
blir respektert. 

En passende reaksjon på slik oppførsel vil som regel være å gi en irettesettelse. I noen 
tilfeller vil en hensiktsmessig reaksjon være at vedkommende utestenges fra trening for en 
kortere periode. I slike tilfeller er det åpenbart behov for en enklere saksgang enn å bringe 
saken inn for årsmøtet.   

Derfor foreslår Administrasjonen at de minst alvorlige overtredelser av de mildeste 
straffebestemmelsene skal håndteres av skytterlagets styre. Samtidig vil det bare være 
aktuelt å la denne ordningen gjelde de mildeste reaksjonene, dvs. irettesettelse, og 



eventuelt en kortere utelukkelse fra trening og konkurranser. Strengere straffer enn dette 
skal ikke kunne avgjøres av skytterlagets styre.   

I bestemmelsen understrekes behovet for betryggende saksbehandling. Særlig der hvor det 
kan være uklarhet om saksforholdet er det viktig at den det gjelder får mulighet til å legge 
frem sin versjon av saken før det treffes vedtak om reaksjon.  

Selv om det dreier seg om overtredelser av noe som formelt sett er straffebestemmelser i 
kap. 15.100 er det valgt å kalle reaksjonene for disiplinærforføyninger i stedet for straff, slik 
man har gjort i regelverket i Norges Idrettsforbund.   

For de mer alvorlige overtredelsene, eksempelvis vold eller økonomiske misligheter, eller for 
gjentagelse av handlinger som isolert sett er mindre alvorlige - og som derfor kvalifiserer til 
strengere straff -  blir spørsmålet om håndteringen av disse sakene fortsatt skal legges til 
årsmøtet – slik som i dag. Administrasjonen mener at et årsmøte ikke et egnet forum til å 
treffe vedtak i saker som handler om personlig skikkethet.  På et årsmøte kan det lett bli 
opphetet stemning og det er fare for at usaklige hensyn kan spille inn. Dette kan føre både til 
uriktige domfellelser/for strenge reaksjoner eller motsatt til at man blir frifunnet når man 
skulle vært dømt.  

Derfor foreslår Administrasjonen at de mer alvorlige overtredelsene, inklusive gjentagelser 
av hendelser som hver for seg vil gi kun en mindre straff, skal håndteres av samlagsstyret 
supplert med skytterlagets leder.  Ved at avgjørelsen flyttes bort fra skytterlaget oppnår man 
en større grad av objektivitet i saksbehandlingen, noe som er viktig for rettssikkerheten.  
Samtidig anses det som gunstig at skytterlagets styreleder deltar i avgjørelsen, da han eller 
hun vil ha førstehånds kjennskap til de lokale forhold.  

Det er ikke grunn til å tro at en slik løsning vil medføre noen stor belastning for 
samlagsstyret. Erfaringen er at det er få saker der det er aktuelt å reagere med straff, og i og 
med at det foreslås at de minst alvorlige sakene skal håndteres av skytterlaget selv, vil antall 
saker nok bli svært få.  

Det fremgår av forslaget at alle vedtak om straff i de mest alvorlige sakene skal sendes 
Skytterkontoret. Det henger sammen med at det foreslås at Skytterstyret skal ha mulighet til 
å anke avgjørelser til Appellutvalget der man mener den ilagte reaksjon er for mild.  Se 
merknadene til kap. 15.300 § 3. 

Kapittel 15.100  

§ 2 Straffebelagte handlinger 

Det er gjort noen redigeringsmessige endringer i forhold til gjeldende tekst. Formuleringen 
annen uredelig opptreden er fjernet og erstattet med brudd på alminnelig god oppførsel. 
Det foreslås å fjerne henvisning til promillegrensen på 0,2 da det ikke eksisterer verken 
myndighet eller system til å ta promilleprøver. Enhver bruk av alkohol i forbindelse med 
våpenbruk er uansett uakseptabel. For øvrig vil personer som opptrer på skytebanen i 
beruset tilstand bli fanget opp av bokstav g – brudd på god oppførsel.  

 § 3 Skyldkrav.   § 4 Forsøk. Medvirkning.  § 5 Straffer 
Her er det gjort mindre justeringer hvor man tilpasser reglene til slik de er i Norges 
Idrettsforbund. Det er tatt inn en bestemmelse om forsøk og medvirkning. Bestemmelsen 



om skyldkrav er flyttet frem. I paragraf 5 presiseres at medlemmet heller ikke kan komme 
seg bort fra straffen ved å flytte til annet skytterlag. 

§ 5 Virkning utenfor eget lag 

Det kan oppstå situasjoner der den anmeldte melder seg ut av vedkommende skytterlag før 
saken er ferdigbehandlet.  Dette skal ikke hindre at straff blir ilagt ettersom ilagt straff vil ha 
virkning også dersom vedkommende melder seg inn i et annet skytterlag. Følgelig foreslås en 
presisering om at straff har virkning overalt innen DFS.  

Kapittel 15.200 Doping  

§ 5 Sanksjoner 

Administrasjonen mener at minstestraffen for bruk av betablokkere på to år er for streng og 
foreslår at denne reduseres til ett år.  Videre foreslås det at det skal være anledning til å gå 
under minstestraffen ikke bare dersom utvist skyld er ubetydelig, men også der hvor sterke 
menneskelige hensyn gjør seg gjeldende.  

Betemmelsen i § 7 Offentliggjøring foreslås flyttes til kap. 15.300.  

Kapittel 15.300 Saksbehandlingen ved behandlingen av saker i Domsutvalget og 
Appellutvalget  

§ 1 Straffebegjæring 

I dag kan Skytterstyret i prinsippet bringe enhver straffesak som ikke er behandlet av det 
enkelte skytterlag inn for Domsutvalget.  Administrasjonen foreslår å regulere hvilke typer 
saker som kan bringes inn for Domsutvalget, slik at adgangen kun gjelder de mest alvorlige 
sakene.  

Samtidig foreslås å bruke begrepet straffebegjæring i stedet for anmeldelse. Uttrykket 
straffebegjæring vil i disse sakene svare til begrepet «tiltale» i strafferetten.  En tiltale tas 
først ut etter en grundig vurdering, og først etter at det er utført etterforskning i saken.   

Innføring av begrepet straffebegjæring er foretatt for å understreke at Skytterstyret må 
foreta en grundig vurdering av om et gitt forhold utgjør et brudd på straffebestemmelsene. 
Videre må det vurderes om forholdet er av en slik art at Skytterstyret bør bringe saken inn 
for Domsutvalget.   

I henhold til NIFs lover er det idrettsstyret eller styret i respektivt særforbund som inngir det 
som der kalles «påtalebegjæring» til Domsutvalget. Det er opplyst at i slike saker blir styret 
bistått av advokat med kompetanse i denne typer saker, både under vurderingen av om 
påtale skal inngis og under den senere behandlingen i domsutvalget, der advokaten opptrer 
som «aktor».  

I dopingsaker vil det normalt ikke være noen tvil om de faktiske forhold, og det vil sjelden 
være tvil om at det må fremmes en sak til Domsutvalget.  I andre straffesaker vil det kunne 
være tvil om hendelsesforløpet.  Det er da viktig at omstendighetene er klarlagt så godt som 
mulig for det treffes vedtak om å inngi straffebegjæring.  Videre kan det være tvil om den 
aktuelle hendelsen rammes av straffebestemmelsene.  I slike spørsmål er det viktig at 
Skytterstyret får kvalifisert bistand.  Vi foreslår derfor å regelfeste at Skytterstyret skal la seg 
bistå av juridisk kompetanse med erfaring tilsvarende saker. Det vil være naturlig at det 



normalt er juridisk sjef i DFS som har denne rollen, ikke minst av ressursmessige hensyn, 
men også fordi juridisk sjef har inngående kjennskap til DFS sitt regelverk og organisasjon. En 
slik ordning er viktig for rettsikkerheten til den som er anmeldt.  

§ 2 Domsutvalgets behandling  

Det foreslås mindre endringer bl.a. relatert til hvordan Domsutvalgets avgjørelser skal 
sendes til utøver/medlemmet.  

Det kan oppstå situasjoner der den anmeldte melder seg ut av vedkommende skytterlag 
uten å melde seg inn i et annet skytterlag.  For å unngå tvil om Domsutvalgets kompetanse 
presiseres det at utmeldelse ikke kan hindre at Domsutvalget behandler saken. 

§ 3 Behandling i Appellutvalget  

Bestemmelsen må ses i sammenheng med § 6-3 i lover om skytterlag, se merknadene til 
denne bestemmelsen.   

De mindre alvorlige sakene som i henhold til forslaget til ny § 6-3 kan avgjøres av 
skytterlagets styre – og der reaksjonen kalles disiplinærforføyning og ikke straff – skal ikke 
kunne ankes til Appellutvalget av skytteren/medlemmet.    

Videre skal Skytterstyret ikke kunne anke saker som handler om dårlig oppførsel, brudd på 
DFS regelverk eller manglende etterlevelse av vedtak.    Det må være en terskel for når man 
på sentralt hold skal gripe inn i lokale forhold i et skytterlag.  Men i saker om vold og 
økonomiske misligheter må Skytterstyret kunne anke lokale avgjørelser dersom de anses for 
å være altfor milde. Det samme gjelder handlinger som er egnet til å skade skyttersportens 
anseelse uten at det dreier seg om vold eller økonomisk uredelighet.  

På samme måte som ved vurderingen av om en sak skal bringes inn for Domsutvalget, anses 
det viktig at Skytterstyret får kvalifisert juridisk bistand når det skal vurderes om en lokal 
avgjørelse skal ankes inn for Appellutvalget.  

§ 4 Suspensjon 

Etter dagens regler, er det bare Skytterstyret som kan ilegge suspensjon, og da bare for tre 
måneder.  

I NIF er det vedkommende domsmyndighet som kan ilegge suspensjon, bortsett fra i 
dopingsaker, der suspensjon besluttes av Antidoping Norge. 

Administrasjonen mener at i utgangspunktet bør det være samme instans som skal ilegge 
straff som også bør beslutte om vedkommende skal suspenderes.  Men i særlige tilfeller, 
herunder dopingsaker, bør Skytterstyret også kunne vedta suspensjon.   

Lengstefristen på tre måneder har vist seg å være for kort. Det foreslås derfor å fjerne denne 
bestemmelsen. Samtidig blir det presisert at suspensjon ikke må overstige den straffen 
vedkommende antas å kunne få hvis han eller hun blir dømt.  

§ 5 Dekning av saksomkostninger/oppnevning av forsvarer 

Den reviderte bestemmelsen er i hovedsak i samsvar med gjeldende bestemmelse som igjen 
er basert på NIFs regelverk.  Det er tilføyd en adgang for vedkommende 
skytterlag/Skytterstyret til å kommentere omkostningsspørsmålet for avgjørelse om dette 



treffes i Appellutvalget. Videre foreslås å gi mulighet til å dekke reise/opphold for en part 
som har vært innkalt til møte i Doms- eller Appellutvalg.  

§ 6 Foreldelse 

Det foreslås innført en regel om at en sak foreldes etter fem år.  

 § 7 Offentliggjøring 

Det er først og fremst i dopingsaker det er behov for offentliggjøring. Samtidig bør 
offentliggjøring normalt vente til det foreligger fellende dom. Det anses normalt ikke behov 
for en tilsvarende praksis mht. offentliggjøring som i idretten for øvrig, men dersom saken 
eksempelvis handler om en profilert skytter, vil det kunne være unaturlig å «sitte på» 
informasjonen. Det kan også være behov for offentliggjøring for å hindre at uskyldige blir 
mistenkt.  

I andre saker vil det normalt ikke være behov for offentliggjøring. Dette hindrer ikke at saken 
kan omtales i anonymisert form i for eksempel Norsk Skyttertidende. Det vil være naturlig at 
det gis informasjon om praksis i straffesaker i Doms- og appellutvalg.  

§ 8 Doms- og Appellutvalgets sammensetning.   § 9. Gjenopptagelse 

Bestemmelsene er med mindre justeringer i samsvar med dagens bestemmelse.  

 § 10.  Benådning 

Administrasjonen foreslår å endre flertallskravet fra enstemmighet til to tredjedels flertall.  

 
Norges Skytterstyre besluttet enstemmig følgende innstilling: 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2020 til å fatte følgende vedtak: 
 
Skytterboka kapittel 1.600 

Lov for skytterlag § 6-3 skal lyde:  

Behandling av overtredelser av Det frivillige Skyttervesens straffebestemmelser, jfr. kap. 
15.100  

 (1) 

Skytterlagets styre kan ilegge medlem av skytterlaget alminnelige disiplinærforføyninger for 
følgende handlinger:  

a) Brudd på gjeldende bestemmelser i Det frivillige Skyttervesens regelverk 
b) Manglende etterlevelse av pålegg fra styre eller årsmøte 
c) Brudd på alminnelig god oppførsel.  
 

 Følgende disiplinærforføyninger kan benyttes, uten at det regnes som straff:  

a) Irettesettelse 
b) Tap av rett til deltakelse på organisert trening og interne konkurranser i skytterlaget i 

inntil tre måneder.  



 

Alminnelige disiplinærforføyninger må ikke tildeles uten at saken er undergitt en forsvarlig 
saksbehandling, hensett til forseelsens art og alvorlighet, graden av skyld og reaksjonens 
strenghet.  

Den aktuelle reaksjonen skal meddeles skriftlig.  

 (2) 

Straffereaksjoner for øvrige brudd på Skytterboka kap. 15.100 ilegges av samlagsstyret 
supplert med skytterlagets leder, eventuelt nestleder dersom leder har gyldig forfall.  
Avgjørelse treffes med alminnelig flertall.  

Før det treffes avgjørelse om straff eventuelt skal ilegges, skal den det gjelder varsles i god 
tid og gis anledning til å fremkomme med sitt syn skriftlig, eventuelt muntlig dersom 
vedkommende ønsker det eller dersom samlagsstyret eller skytterlagets styreleder finner 
dette nødvendig for at saken skal bli tilstrekkelig opplyst.    

Et styremedlem i skytterlaget eller representant for samlagsstyret er inhabil til å delta i 
avgjørelsen dersom vedkommende har inngitt anmeldelse, har på forhånd offentlig gitt 
utrykk for sin oppfatning av saken, eller det foreligger andre særlige grunner som er egnet til 
å svekke tilliten til vedkommendes upartiskhet.  

Dersom den anmeldte melder seg ut av sitt skytterlag/DFS, hindrer ikke dette at saken 
ferdigbehandles.  

Alle avgjørelser om å ilegge eller ikke legge straff etter dette alternativ skal sendes 
Skytterkontoret 

Kapittel 15.100 Generelle bestemmelser, skal lyde: 

§ 1 Virkeområde 

Straffebestemmelsene gjelder for alle som er medlem av skytterlag tilsluttet DFS. 

§ 2 Straffebelagte handlinger 

Følgende handlinger er straffebelagte:  

a) Brudd på grunnreglene eller andre bestemmelser gjeldende innenfor Det frivillige 
Skyttervesen, herunder vedtak truffet av organ innenfor Det frivillige Skyttervesen 
samt sikkerhetsbestemmelser  

b) Rettsstridig vold eller seksuelle overgrep eller seksuell trakassering 
c) Økonomiske misligheter  
d) Bruk av alkohol eller rusmidler under konkurranse eller trening.   
e) Overtredelse av reglene om doping, jfr. kap. 15.200  
f) Annen opptreden som er egnet til å skade skyttersportens anseelse  
g) Brudd på alminnelig god oppførsel 

  

§ 3 Skyldkrav 

For å kunne dømmes for overtredelse av bestemmelsene i § 2 må det foreligge forsett eller 
uaktsomhet, jfr. likevel kap. 15.200 § 4 første ledd.  



 
Manglende kjennskap til bestemmelsene i dette kapittel er ikke straffbefriende eller 
straffnedsettende.  

§ 4 Forsøk. Medvirkning 

Forsøk likestilles med fullbyrdet forgåelse, dog slik at forsøk kan straffes mildere. 
Medvirkning rammes med mindre det motsatte er bestemt. 
 

§ 5 Straffer 

De straffer som kan idømmes er: 

a) Irettesettelse 
b) Tap av rett til å ha tillitsverv. Med tillitsverv menes både valgte og oppnevnte verv 
c) Tap av rett til å delta i konkurranser og organisert trening (utelukkelse) 
d) Tap av medlemskap og derav følgende rettigheter (eksklusjon) 

 
Ileggelse av straff etter bokstav b)-d) har virkning også i forhold til andre skytterlag enn det 
lag den anmeldte var medlem av da handlingen fant sted.  

 

Kapittel 15.200. Doping skal lyde: 

§ 1 Virkeområde 

Reglene i dette kapittel gjelder for enhver utøver som deltar i konkurranser i regi av 
skytterlag tilsluttet DFS. I tillegg gjelder reglene i kapittel 15.100 så langt de passer. 

§ 2 Definisjon av doping og regelbrudd 

Følgende anses som brudd på bestemmelsene om doping: 

a) Bruk eller tilstedeværelse av forbudt stoff i henhold til WADAs liste under 
konkurranser, uavhengig av tidspunkt for når det forbudte stoff er inntatt. 

b) Å unnlate å møte til pålagt dopingkontroll, nekte å avgi dopingprøve eller 
på annen måte unndra seg dopingkontroll. 

c) Å forfalske, forbytte eller ødelegge en dopingprøve. 
d) Å avgi falsk forklaring eller gi uriktige eller villedende opplysninger. 

 

(Oppdatert informasjon over forbudte stoffer på WADAs liste forefinnes på 
www.antidoping.no) 

Tilstedeværelse av stoff som står på WADAs liste over forbudte stoffer, unntatt betablokker, 
anses ikke som brudd på disse bestemmelser dersom det legges frem legeattest som 
dokumenterer at midlet er nødvendig som ledd i medisinsk behandling. Legeattest skal 
framvises senest 3 dager etter det aktuelle stevnets slutt hvor dopingprøve er avlagt. 

Tilstedeværelse av betablokker anses som brudd på dopingbestemmelsene uavhengig av om 
det framlegges legeattest. 

http://www.antidoping.no/


Dersom betablokker er foreskrevet av lege, gjelder ikke forbudet ved konkurranser som bare 
er åpne for ett skytterlags medlemmer og heller ikke for noen som skyter i klasse 
nybegynner ung/voksen, kikkert, rekrutt, eldre rekrutt, 1, 2, V55, V65 og V73. 
Dopingreglementet gjelder også for skyttere i klasse 2 og V55, hvis disse kvalifiserer seg til 
mesterskap i feltskyting for klasse 2-5, V55 og eldre junior. 

Hvis det i dopinganalysen blir gjort sporfunn av betablokkere i kombinasjon med bruk av 

vanndrivende middel (Diuretica), er dette å regne som en positiv prøve selv om 
grenseverdiene for funn av betablokkere ligger under akseptert minimumsnivå. 

For skyttere som tilhører klasse junior, eldre junior og 3-5 kan det ikke gis noen form for 
dispensasjon fra disse regler, heller ikke ved å tillate deltakelse i veteranklasser der alder 
ikke er oppnådd. 

§ 3 Dopingkontroll 

Dopingkontroll kan iverksettes ved alle konkurranser og for alle skyttere som er medlem av 
lag tilsluttet DFS uavhengig av alder, kjønn og skyteklasse og dessuten på andre som gis 
tillatelse til å skyte innen DFS. Kontroll består i at skytteren må avgi en viss mengde urin 
under oppsikt av den/de som er ansvarlig for gjennomføringen av kontrollen. 

Omfanget av kontrolltiltakene bestemmes av Norges Skytterstyre. Skytterkontoret er 
ansvarlig for at nødvendige kontrolltiltak blir gjennomført. De er også ansvarlig for å utpeke 
kontrollpersoner som uavhengig av Skytterkontoret skal besørge fysiske prøvetakinger i 
forbindelse med stevner. Ved prøvetaking skal kontrolløren bistås av en kontrollgruppe på 
stedet som skal bestå av en kvinne og en mann og som skal utpekes av arrangørlaget. 
Arrangørlaget skal varsles om kontroll med minst 1 dags frist. 

De personer som er involvert i eller er kjent med prøvetakingen har taushetsplikt. 

Arrangøren er ansvarlig for å stille de nødvendige fasiliteter til disposisjon for prøvetakingen. 

§ 4 Skyldkrav 

Bruk eller tilstedeværelse av forbudt stoff i utøvers kropp anses som brudd på 
bestemmelsen i § 2a) med mindre skytteren fører bevis for at han er uten skyld i 
regelbruddet. 

For å kunne dømmes for brudd på § 2 b) – d) må det foreligge forsett eller 
uaktsomhet. 

Manglende kjennskap til dopingbestemmelsene er ikke straffebefriende eller 
straffenedsettende. 

§ 5 Sanksjoner 

For brudd på bestemmelsene i § 2 skal idømmes ett års utelukkelse, dog slik at bruk 
eller tilstedeværelse av andre stoffer enn betablokkere kan gi lavere straff. 

Foreligger særlig skjerpende omstendigheter kan det idømmes utelukkelse for inntil 
4 år. Slik skjerpelse kan unngås dersom utøver eller person tilstår uten opphold etter 
at varsel om regelbruddet er gitt. 



Dersom skytteren fører bevis for at regelbruddet skyldes ubetydelig utvist skyld, eller 
dersom sterke menneskelige hensyn tilsier det kan ilagt utelukkelse reduseres til under 
laveste angitte utelukkelsestid.  

Utelukkelse omfatter tap av retten til å delta i konkurranser og organisert trening, samt 
retten til å ha valgte og oppnevnte tillitsverv. 

I særlige tilfeller, eksempelvis av sosiale grunner, kan Domsutvalget eller Appellutvalget 
velge å unnta retten til å delta i organisert trening fra ilagt utelukkelse. 

Brudd på bestemmelsene i § 2 skal medføre tap av premier, mesterskap og resultater 
fra alle konkurranser i stevnet. 

Med mindre det anses som urimelig, taper også utøver premier, mesterskap og 
resultater oppnådd i tiden etter regelbruddet og frem til ilagt suspensjon eller 
utelukkelse trer i kraft. 

§ 6 Flere regelbrudd 

Ved gjentagelse kan utelukkelse idømmes for lengre perioder enn det som fremgår av § 5. 

15.300 Saksbehandlingen ved ileggelse av straff. Doms- og Appellutvalg 

§ 1 Begjæring om straff 

Skytterstyret kan inngi straffebegjæring til Domsutvalget brudd på følgende 
straffebestemmelser i kap. 15.100 § 2 som ikke er behandlet av det enkelte skytterlag/ 
samlagsstyret i.h.t. § 6.3 i Standardlov for skytterlag (Skytterboka pkt. 1.600): 

• Rettsstridig vold, seksuelle overgrep eller seksuell trakassering 
• Økonomiske misligheter  
• Bruk av alkohol eller rusmidler under konkurranse eller trening.   
• Annen opptreden som er egnet til å skade skyttersportens anseelse  

 
Videre skal Skytterstyret inngi straffebegjæring til Domsutvalget ethvert brudd på 
bestemmelsene i kap.  15.200.  

Før brudd på kap. 15.200 § 2a påtales må det enten foreligge positiv B-prøve eller det må 
det være på det rene at skytteren ikke ønsker analyse av B-prøve. Utøver skal i så fall få 
minst en ukes frist til å uttale seg.   

Straffebegjæringen inngis skriftlig til Domsutvalget så snart som mulig. 

Skytterstyret skal under sin behandling la seg bistå av DFS juridiske sjef, eventuelt annen 
jurist med kompetanse i behandlingen av straffesaker i foreningslivet.   

§ 2 Domsutvalgets behandling 

Ved mottak av straffebegjæring skal Domsutvalget sende kopi av begjæringen snarest mulig 
og senest innen to uker til den anmeldte som gis en frist på minst tre uker til å komme med 
sine bemerkninger.  Den anmeldte gjøres oppmerksom på at saken kan bli avgjort på 
grunnlag av straffebegjæringen dersom den anmeldte unnlater å fremkomme med 
bemerkninger innen fristen.  
 



Domsutvalget avgjør selv om det kan treffes avgjørelse på grunnlag av skriftlige innlegg eller 
om det skal holdes muntlig høring. Dersom det holdes muntlig høring skal den anmeldte 
innkalles til høringen. Domsutvalget kan besluttet at det skal innkalles vitner i tillegg til 
eventuelle vitner som føres av Skytterstyret eller den anmeldte.  

 
Under høringen møter DFS’ juridiske sjef på vegne av Skytterstyret. Dersom han er 
forhindret fra å møte kan Skytterstyret engasjere en annen advokat med særlig kompetanse 
i tilsvarende saker til å føre saken.  

Dersom det skal føres vitner, skal begge parter ha anledning til å avhøre disse.  

Den anmeldte har rett til å la seg bistå av advokat eller annen medhjelper.  

Dersom den anmeldte melder seg ut av sitt skytterlag/DFS, hindrer ikke dette at saken 
behandles av Domsutvalget.  

Et domsutvalgsmedlem er inhabil til å delta i avgjørelsen dersom vedkommende har inngitt 
anmeldelse, har på forhånd offentlig gitt utrykk for sin oppfatning av saken, eller det 
foreligger andre særlige grunner som er egnet til å svekke tilliten til vedkommendes 
upartiskhet. 

Domsutvalgets avgjørelse skal treffes i lukket møte. Avgjørelsen skal utformes skriftlig- Den 
skal inneholde fremstilling av saken, begrunnelse og konklusjon. Eventuell dissens skal 
begrunnes.  

Avgjørelsen sendes den anmeldte samt Skytterkontoret v/juridisk sjef.  Det skal samtidig gis 
underretning om adgangen til å anke saken inn for Appellutvalget.  

§ 3 Behandling i Appellutvalget 

Så vel den anmeldte som Skytterstyret kan bringe en avgjørelse av Domsutvalget inn for 
Appellutvalget (anke). Fristen er fire uker fra mottagelsen av Domsutvalgets avgjørelse.  

Videre kan så vel den anmeldte som Skytterstyret bringe en avgjørelse av samlagsstyret i 
henhold til lov om skytterlag § 6-3 (2) inn for Appellutvalget dersom den anmeldte er ilagt 
straff i henhold til kap 15.100 § 5 bokstav b) – d),  eventuelt dersom Skytterstyret mener 
handlingen kvalifiserer til slik straff.  Fristen er fire uker fra mottagelse av melding om det 
lokale lags avgjørelse.  

Skytterstyret kan bare anke avgjørelser av samlagsstyret som dreier seg om følgende 
overtredelser av kap. 15.100 § 2:  

• Rettsstridig vold eller seksuelle overgrep eller seksuell trakassering 
• Økonomiske misligheter  
• Bruk av alkohol eller rusmidler under konkurranse eller trening.   
• Annen opptreden som er egnet til å skade skyttersportens anseelse  

 
Skytterstyret skal under behandlingen av ankespørsmålet la seg bistå av DFS juridiske sjef, 
eventuelt annen jurist med kompetanse i behandlingen av straffesaker i foreningslivet.   

Fristen for anke er fire uker fra mottagelsen av Domsutvalgets avgjørelse. 



Anken sendes Appellutvalgets leder som snarest og senest innen tre uker skal sende anken 
til den annen part. Det skal gis en frist på tre uker for tilsvar til anken.  

For øvrig gjelder reglene i § 2 så langt de passer.  

§ 4 Suspensjon 

Når det er grunn til å anta at en person vil bli dømt til straff etter kap. 15.200 § 2 bokstav b) 
– d) og særlige grunner taler for det, kan den domsmyndighet som behandler saken, beslutte 
at den det gjelder suspenderes.  I særlig tilfeller kan Skytterstyret – i påvente av at saken er 
brakt inn for Domsutvalget - treffe vedtak om suspensjon. Ved vurderingen om suspensjon 
skal ilegges, skal Skytterstyret se hen til om det vil oppfattes som støtende dersom 
suspensjon ikke ilegges, eksempelvis i dopingsaker eller i andre saker av alvorlig karakter.  
Domsutvalget kan omgjøre suspensjonen dersom sakens opplysninger tilsier det.  

Suspensjon kan besluttes for inntil tre måneder av gangen. 

Den samlede suspensjonstid må ikke overstige den tid vedkommende antas å ville miste sine 
rettigheter ved endelig avgjørelse. 

I suspensjonstiden taper vedkommende retten til å delta i konkurranser. I særlige tilfeller 
kan domsmyndigheten/Skytterstyret beslutte at suspensjonen også skal gjelde rett til å delta 
på trening samt retten til å ha tillitsverv.  

Suspensjonstiden skal komme til fradrag i den straff som måtte bli utmålt. 

Den som blir suspendert skal straks underrettes om beslutningen.  

§ 5 Dekning av saksomkostninger/oppnevning av forsvarer 

Som hovedregel skal den anmeldte dekke sine egne omkostninger tilknyttet saken. Dersom 
den anmeldte helt eller delvis frifinnes, kan domsinstansen tilkjenne saksomkostninger. 
Tilsvarende kan domfelte i særlige tilfeller pålegges å dekke saksomkostninger. 

Når særlige grunner taler for det, kan domsinstansen oppnevne og bekoste forsvarer og 
sakkyndig. 

Utgifter til saksomkostninger og oppnevnt forsvarer dekkes i den utstrekning de er rimelige 
og nødvendige. Honorarberegning for advokat skjer etter de samme regler som gjelder 
offentlig oppnevnt forsvarer for de ordinære domstoler. Domsinstansen godkjenner 
honorarenes størrelse.  

Domsutvalgets fastsettelse av honorar til oppnevnt forsvarer kan påklages særskilt til 
Appellutvalget av partene innen 14 dager etter at vedkommende er blitt kjent med 
avgjørelsen. Der Appellutvalget skal avgjøre spørsmål om saksomkostninger etter 
ankeforhandlingen, skal vedkommende skytterlag/Skytterstyret gis adgang til å kommentere 
omkostningsspørsmålet før avgjørelse treffes. 

Nødvendige utgifter til vitner erstattes kun når disse er innkalt av domsinstansen eller 
Skytterstyret. Utgifter til sakkyndige erstattes kun når disse er oppnevnt av domsinstansen 
og utgiftene anses som rimelige. 



Når en part er til stede under muntlige forhandlinger etter anmodning fra Skytterstyret eller 
domsinstansen, kan Domsinstansen beslutte å erstatte dennes reise- og diettutgifter etter 
statens satser. Tapt arbeidsfortjeneste erstattes ikke. 

§ 6 Foreldelse 

Fristen for foreldelse er 5 år og regnes fra den dag det straffbare forhold er opphørt. For 
behandling av straffesaker av det lokale skytterlag avbrytes foreldelsen når skytterlagets 
styre har sendt skriftlig varsel til den anmeldte om at straffesak er innledet. For saker som 
behandles av Domsutvalget, avbrytes foreldelsen når straffebegjæring sendes Domsutvalget.  

Når offentlig straffeforfølgning er innledet, regnes saken likevel ikke som foreldet før to 
måneder etter den avgjørelse som avslutter saken. 

§ 7 Offentliggjøring 

Dersom vektige hensyn tilsier det, kan Skytterkontoret offentliggjøre navnet på 
vedkommende når saken er behandlet av Domsutvalget, eventuelt Appellutvalget - når 
avgjørelse er truffet og den berørte er informert.  

I dopingsaker skal navnet på skytteren alltid offentliggjøres.  Dersom vektige hensyn tilsier 
det, kan offentliggjøring skje før saken er behandlet av Domsutvalget/Appellutvalget.   

Offentliggjøringen skal som hovedregel kun inneholde et konsentrat av sakens faktum 
samt domskonklusjonen (eventuelt et konsentrat av straffebegjæringen i dopingsaker).   
 
 
 

Saksnummer: 72/2020 
Sak: Tingsak: Instruks for valgkomiteen  
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.300 

 
Skyttertinget vedtok følgende i sak 8/2019: 

1) Skyttertinget skal fra og med 2020 gjennomføres annethvert år. Det gjennomføres 
ledersamling de årene det ikke er Skytterting. Ledersamling og Skytterting etableres som et 
fast årlig 2-dagers arrangement som gjennomføres på Gardermoen i løpet av kvartal 1 hvert 
år. 

(…) 

5) Fra og med Skyttertinget 2020 er funksjonstiden to år for medlemmer av Norges Skytter-
styre og andre sentrale utvalg og komiteer som velges på Skyttertinget. Tillitsvalgte med 
någjeldende funksjonstid på tre år som velges på Skyttertinget 2019 får funksjonstid til 2022.  

Organisasjonsutvalget har i sin rapport anbefalt at det bør settes krav om 40 % 
representasjon av hvert kjønn også i valgkomiteen. I tillegg har organisasjonsutvalget sett på 
det oppdraget (instruksen) som valgkomiteen har i dag, og hvordan dette bør være 
framover.  

Organisasjonsutvalget skriver følgende:  



«Nå som alle vil være på valg samtidig ved Skytterting annethvert år, vil arbeidet i 
Valgkomiteen bli enda viktigere for en sammensetning av gode styrer og utvalg. Tradisjonelt 
har valgkomiteen administrert innkomne forslag og kommet med sin innstilling foran 
Skyttertinget.  

Org-utvalget mener videre at Valgkomiteen i større grad må være aktive med initiativ for 
fremme gode kandidater i tillegg til innkomne forslag. Dette spesielt for å finne de beste 
kandidatene med tanke på kompetanse, kjønn og alder. Når alle representanter nå vil være 
på valg samtidig på Skyttertinget, vil det kreve mer av Valgkomiteen, samtidig som at det vil 
gi nye muligheter for å sette samme gode «styreteam». Det bør utarbeides en ny instruks for 
Valgkomiteen, slik at de får flere føringer for sitt arbeid mellom hvert Skytterting.» 

Dagens arbeidsmetode for valgkomiteen er beskrevet i § 3-3: 

Valgkomitéen behandler de innkomne forslag og gjør sin innstilling på valg for Skyttertinget 

på vanlig måte. Valgkomitéen er ikke bundet av de innkomne forslag, men kan gjøre sin 
innstilling utenom disse, men samtlige forslag skal følge innstillingen og være referert i 
denne. Hver tingrepresentant kan for Skyttertinget fremme forslag på valg. Valgkomitéen 
står fritt til å innstille andre kandidater. Valgkomitéen sender sammen med innstillingene en 
skriftlig presentasjon av eventuelle nye kandidater til verv sentralt i organisasjonen.  Denne 
presentasjonen bør si noe om kandidatenes utdanning og yrke, samt deres bakgrunn i DFS. 

Administrasjonens drøfting 
Det må gjøres noen få endringer i instruksen for valgkomiteen etter at Skyttertinget vedtok 
to-årlige tingperioder. I tillegg er kjønnsfordeling og ungdomsrepresentant tatt inn i 
forslaget, jf. forslag om sammensetning av Norges Skytterstyre og sentrale utvalg som legges 
fram for Skyttertinget i egen sak.  

Norges Skytterstyre ønsker å følge opp organisasjonsutvalgets anbefaling om å endre 
instruksen til valgkomiteen slik at de får en mer aktiv rolle med å finne gode kandidater til 
Norges Skytterstyre og sentrale utvalg og komiteer. Dette for å kunne få en best mulig 
sammensetning av kandidatene med tanke på kompetanse, kjønn og alder. Det tas inn at ett 
medlem skal være 26 år eller yngre i valgåret, på lik linje med de andre utvalgene i DFS som 
har krav om landsdelsvis representasjon. Det foreslås også at Skyttertinget velger leder og 
nestleder. Etter nåværende ordning konstituerer valgkomiteen seg selv.  

I forslag til vedtak tas det derfor inn en ny paragraf 3-3, der valgkomiteen foreslås å ha en 
mer aktiv rolle enn i dag for å finne gode kandidater til sentrale tillitsverv.  

Administrasjonen mener dagens ordning ved at valgkomiteens leder og nestleder velges av 
valgkomiteen selv, bør endres til at Skyttertinget selv velger disse. Vervet av leder i 
valgkomiteen er svært viktig, og det synes derfor riktig at det bør være DFS øverste organ 
som selv bestemmer hvem dette skal være.      

Norges Skytterstyre ser det videre som naturlig at generalsekretæren legger fram sak for 
Skyttertinget om styrets godtgjørelse. Generalsekretæren er den som kjenner best til 
økonomiske forutsetninger og styrets arbeid, og det vil uansett være Skyttertinget som 
fastsetter godtgjørelse til sentralt tillitsvalgte. Dette formuleres som eget punkt i kapittel 16, 
med tilsvarende premisser som i dag. Fastsetting av godtgjørelse tas inn under Skyttertingets 



oppgaver i § 2-6. Med bakgrunn i dette foreslås at nåværende paragraf 3-4 utgår fra 
valgkomiteens instruks. 

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2020: 

1.300 Skyttertingets valgkomité 

§ 3-1 

Skyttertinget velger en valgkomité på fem medlemmer med personlige varamedlemmer fra 
hver av de fem landsdelene - Nord-Norge, Midt-Norge, Vestlandet, Sørlandet og Østlandet. 

Blant medlemmene skal det være minst to av hvert kjønn. Ett medlem skal være 26 år eller 
yngre i valgåret. Denne representanten kan gjenvelges èn gang etter fylte 26 år. 
Skyttertinget velger leder og nestleder. Funksjonstiden for medlemmer og varamedlemmer 
er to år.  

Medlemmer og varamedlemmer av Norges Skytterstyre, eller ansatte i administrasjonen har 
ikke anledning til å være medlem eller varamedlem i valgkomiteen.  

Et medlem i valgkomiteen som i løpet av sin periode blir valgt inn i Norges Skytterstyre eller 
blir ansatt i administrasjon, erstattes med varamedlem, eventuelt med nyvalg ved første 
anledning på Skyttertinget. Et varamedlem som kommer i tilsvarende situasjon erstattes 
med nyvalg ved første anledning på Skyttertinget. 

§ 3-2 

Senest en måned etter avsluttet Skytterting avholder den nyvalgte valgkomiteen møte for å 
velge sekretær for to år, og drøfte praktiske forhold med det kommende arbeidet. Referat 
fra møtet føres i valgkomiteens protokoll. Leder er ansvarlig for å kalle inn til dette møtet. 

§ 3-3 

Valgkomiteen skal aktivt arbeide for å finne gode kandidater til sentrale verv. I tillegg skal 
valgkomiteen vurdere innkomne forslag. Valgkomiteen skal i sin innstilling til Skyttertinget 
legge til grunn en best mulig sammensetning av kandidatene med tanke på kompetanse, 
kjønn og alder. Innkomne forslag skal følge innstillingen, og være referert i denne.  

Valgkomiteen sender sammen med sin innstilling en skriftlig presentasjon av eventuelle nye 
kandidater til verv sentralt i organisasjonen.  Denne presentasjonen bør si noe om 
kandidatenes utdanning og yrke, samt deres bakgrunn i DFS. 

Hver tingrepresentant kan for Skyttertinget fremme forslag på valg. 

§ 3-4 går ut. 

Skyttertingets oppgaver § 2-6: 

Det tas inn følgende kulepunkt: 

• Fastsetting av godtgjørelse til sentralt tillitsvalgte 
 



Avstemning: 
Norges Skytterstyre besluttet enstemmig følgende innstilling: 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2020 til å fatte følgende vedtak: 
 

1.300 Skyttertingets valgkomité 

§ 3-1 

Skyttertinget velger en valgkomité på fem medlemmer med personlige varamedlemmer fra 
hver av de fem landsdelene - Nord-Norge, Midt-Norge, Vestlandet, Sørlandet og Østlandet. 

Blant medlemmene skal det være minst to av hvert kjønn. Ett medlem skal være 26 år eller 
yngre i valgåret. Denne representanten kan gjenvelges èn gang etter fylte 26 år. 
Skyttertinget velger leder og nestleder. Funksjonstiden for medlemmer og varamedlemmer 
er to år.  

Medlemmer og varamedlemmer av Norges Skytterstyre, eller ansatte i administrasjonen har 
ikke anledning til å være medlem eller varamedlem i valgkomiteen.  

Et medlem i valgkomiteen som i løpet av sin periode blir valgt inn i Norges Skytterstyre eller 
blir ansatt i administrasjon, erstattes med varamedlem, eventuelt med nyvalg ved første 
anledning på Skyttertinget. Et varamedlem som kommer i tilsvarende situasjon erstattes 
med nyvalg ved første anledning på Skyttertinget. 

§ 3-2 

Senest en måned etter avsluttet Skytterting avholder den nyvalgte valgkomiteen møte for å 
velge sekretær for to år, og drøfte praktiske forhold med det kommende arbeidet. Referat 
fra møtet føres i valgkomiteens protokoll. Leder er ansvarlig for å kalle inn til dette møtet. 

§ 3-3 

Valgkomiteen skal aktivt arbeide for å finne gode kandidater til sentrale verv. I tillegg skal 
valgkomiteen vurdere innkomne forslag. Valgkomiteen skal i sin innstilling til Skyttertinget 
legge til grunn en best mulig sammensetning av kandidatene med tanke på kompetanse, 
kjønn og alder. Innkomne forslag skal følge innstillingen, og være referert i denne.  

Valgkomiteen sender sammen med sin innstilling en skriftlig presentasjon av eventuelle nye 
kandidater til verv sentralt i organisasjonen.  Denne presentasjonen bør si noe om 
kandidatenes utdanning og yrke, samt deres bakgrunn i DFS. 

Hver tingrepresentant kan for Skyttertinget fremme forslag på valg. 

§ 3-4 går ut. 

Skyttertingets oppgaver § 2-6: 

Det tas inn følgende kulepunkt: 

• Fastsetting av godtgjørelse til sentralt tillitsvalgte  



Saksnummer: 73/2020 
Sak: Sakliste til Skyttertinget 2020  
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
Skyttertinget 2020 avholdes etter planen på Quality Gardermoen Hotel lørdag 31. oktober 
og søndag 1. november. I forslaget er saklista sortert slik at saker (sak 3-10) som krever 2/3 
flertall tas først, deretter saker som krever alminnelig flertall.  
 
Sakliste Skyttertinget 2020: 
 

1. Skyttertingets konstituering 
2. Orientering om LS-utvalgets arbeid 
3. Sammensetning av Norges Skytterstyre og sentrale utvalg  
4. Oppretting av Teknisk-Sportslig Utvalg 
5. Instruks for valgkomiteen 
6. Instruks for kontrollkomiteen 
7. Endringer i Skytterboka som følge av toårige Skytterting  
8. Forslag om endring av samlagenes rapportering 
9. Forslag om å innføre sentral medlemskontingent 
10. Revisjon av kapittel 15 Straffebestemmelser  
11. Turnus for Landsskytterstevnet 
12. Forslag om å innføre Stang- og felthurtigskyting for klasse eldre rekrutt 
13. Nasjonalt arrangement innendørs  
14. Langtidsplan 2021-2024 
15. Satser for godtgjørelse til sentralt tillitsvalgte 
16. Valg 

 
 
 
Saksnummer: 74/2020 
Sak: Sekretær for Skyttertinget 
Kompetanse: Skytterboka 1.200 

 
Etter Skytterboka pkt. 1.200, § 2-4 skal Skytterstyrets sekretær føre tingprotokollen.  
Skytterstyret har praktisert å utnevne sekretæren gjennom eget vedtak. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Assisterende generalsekretær Terje Vestvik utnevnes som sekretær og protokollfører for 
Skyttertinget 2020. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
  



Saksnummer: 75/2020 
Sak: Regnskap per 30/4-2020 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
Administrasjonen la fram regnskap for egne og offentlige midler pr 30.04.2020.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar fremlagte regnskap pr 30.04.2020 til etterretning. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 76/2020 
Sak: Status fokusområde anlegg 2019/2020 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 13 

 
Norges Skytterstyre orienteres herved om status og foreløpig gjennomføring av 
fokusområde anlegg 2019-20. Prosessen ble iverksatt etter at banekontaktene gjennomførte 
kurs 15-16 mars 2019. I løpet av 2019 har inspeksjoner blitt påbegynt. Alle kretser er i gang 
med arbeidet.   
 
Orientering om tilbakemelding om foreløpig status fra regionale banekontakter: 
 
Viken I:  
Generelt god fremdrift. Se oversiktsskjema over utførte kontroller.  
 
Viken II:  
Generelt god fremdrift. Se oversiktsskjema over utførte kontroller. Tidligere utfordringer er 
nå under kontroll.  
 
Opplandskretsen:  
Noe varierende status på fremdrift i de forskjellige samlagene. Fremdriften følges opp 
regionalt. Se oversiktsskjema over utførte kontroller.  
 
Sørlandskretsen: 
Generelt god fremdrift. Se oversiktsskjema over utførte kontroller.  
 
Vestlandet (Hordakretsen og Fjordakretsen): 
Ikke mottatt konkrete tall for utførte kontroller i alle samlag. I følge mottatt tilbakemelding 
er Fjordane krets i enkelte samlag ferdig kontrollert, mens det er mangler i andre samlag. 
Hordakretsen utfordrende pga. store reiseavstander, men kontroller er iverksatt og 
samlagenes banekontakter er bistått med utføring av kontroller. Geografien medfører store 
reisekostnader ved tett oppfølging fra Regional banekontakt sin side. Dette har en 
begrensning i fysisk oppmøte, men det pågår vesentlig innsats for å nå målsetningen.  
 



 
Mørekretsen: 
Ikke mottatt samlet tilbakemelding på antall utførte kontroller. Samlagene har utført en del 
kontroller som man har delvis tilbakemelding på. Det mangler en del ajorføring av utførte 
kontroller i skytebaneregisteret.  
 
Trønderkretsen:  
Noe varierende status på fremdrift i de forskjellige samlagene. Fremdriften følges opp 
regionalt. Se oversiktsskjema over utførte kontroller. Det hefter spesielt utfordringer med 
gjennomføringen i Namdal.  
 
Nord-Norge  
Har utfordringer med store avstander og en Regional banekontakt som dekker hele 
Nordland, Troms og Finnmark. Til tross for dette utføres det et bra arbeid i mange samlag. 
Enkelte samlag er helt fraværende og det foreligger ikke tilbakemelding til Regional 
banekontakt. Se også oversiktsark over utførte kontroller. 
 
Orientering om utviklingen av digitale rapporteringsløsninger: 
Arbeidet som ble iverksatt i januar 2020 er nå ferdig utført og registering av 
sikkerhetskontroller kan nå ajourføres digitalt. Blant annet er opplasting av dokumenter og 
mulighet for registrering av type kulefang på banene også integrert. Det gjenstår å lage en 
automatisert oversikt for den til enhver tids gjeldende status på kontroller, men dette 
arbeides det med fra IT avdelingens side.  

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens rapport om status for fokusområde anlegg tas til etterretning. Den totale 
framdrift har så langt ikke vært tilfredsstillende. Skyttertinget har tidligere pålagt alle 
skyttersamlag og skytterlag å følge opp sikkerhetsinspeksjoner innen utgangen av 2020.  
Om dette ikke blir gjennomført, vil Norges Skytterstyre medvirke til at skytebaner som ikke 
har sikkerhetsgodkjenning blir stengt. 

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.  
 
 
 
Saksnummer: 77/2020 
Sak: Forslag om å få godkjent DFS som organisasjon for jegerprøvekurs 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 11 

Forslaget er fremmet av Evenes skytterlag, støttet av ombudsmøtet i Ofoten skyttersamlag.  

Forslaget fremmes med følgende begrunnelse: 
DFS arrangerer i dag skyteprøven for storviltjegere etter instruks. Å gi skytterlag anledning til 
å arrangere jegerkurs vil være en naturlig utvidelse av ansvaret lagene for jegere, noe som vil 
utnytte kompetansen som skytterlag har. Tilbudet om obligatoriske kurs varierer mellom 
kommuner. 



 

Jegerprøven består av et obligatorisk kurs er på 30 timer, fordelt over ni obligatoriske 
samlinger. Kurset avsluttes med en prøve som må bestås før man kan jakte i Norge. Det 
finnes nettbasert læring for alle samlingene. NJFF opererer med en deltakeravgift for 
jegerprøvekurset på 2000 – 3500 kr. 

Jegerprøven gjennomføres i samsvar med voksenopplæringsloven. Det er 5 godkjente 
studieforbund som har avtale med Miljødirektoratet om å arrangere kursene 

Administrasjonens drøfting  
Jegertrening og skyteprøven er en viktig årlig aktivitet for skytterlag flest, noe som også 
utgjør en betydelig inntektskilde. For mange skytterlag er faktisk jegertrening og skyteprøven 
for storviltjegere den viktigste aktiviteten i laget, og for en del lag også den eneste 
aktiviteten. Blant DFS sin medlemsmasse utgjør jeger den desidert største andelen.  

I dag er det i all hovedsak lokale foreninger tilsluttet NJFF som arrangerer 
jegerprøvekursene. Hvor god lokal dekning det er på slike kurs varierer trolig en god del 
landet rundt. Slik sett vil skytterlag kunne bidra med lokale kurs der dette ellers mangler. 
NJFF har signalisert at de ikke har innvendinger mot at skytterlag står som arrangør av 
jegerprøvekurs, men poengterer samtidig at dette er en virksomhet som ligger nærmest 
deres aktivitetssektor.  

Med utgangspunkt i at hoveddelen av DFS sin medlemsmasse er jegere vil det å tilby 
jegerprøvekurs kunne knytte jegerne enda tettere til skytterlagene. Videre vil slike kurs 
kunne bidra med ytterligere inntekter til skytterlag. Jegerprøvekurs i regi av skytterlag vil 
også kunne gi en viss synergieffekt i form av rekruttering til tradisjonell DFS skyting ved at de 
som deltar i kursene blir bedre kjent med skytterlagene.  

Det finnes samtidig betenkeligheter med at skytterlag skal arrangere jegerprøvekurs. 
Jegerprøven er et kurs som skal forberede den enkelte for jakt. Tema i jegerprøvekurset 
handler om jegeransvar, artskunnskap, lover, etikk, j aktformer etc. I den praktiske delen av 
kurset inngår skyting blant annet med hagle. Slik sett synes jegerprøvekurs å være en 
aktivitet som ikke er relevant for DFS og skytterlagene. 

Det er viktig å sørge for at skytterlagene har hovedfokus på DFS sine kjernevirksomheter 
som er rekruttering, trening og konkurrenser. Et større innslag av aktiviteter som retter seg 
mot jegere vil kunne gå ut over de tradisjonelle DFS-aktivitetene. Instruktører og tillitsvalgte 
vil kunne dreie sitt fokus mer i retning jegeraktiviteter, samtidig som jegerinteressene vil 
kunne få enda sterkere grep om aktiviteten i enkelte skytterlag.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  

Det frivillige Skyttervesen søker ikke medlemskap i en studieorganisasjon med formål om å 
gi skytterlag tilsluttet DFS muligheter for å arrangere jegerprøvekurs.   

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



Saksnummer: 78/2020 
Sak: Forslag om at kretsledere skal ha møte- og stemmerett på 

Skyttertinget 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1 og 3 

 
Samlagslederne i Hordakretsen og Fjordane landsdelskrets, har sendt forslag om at lederne i 
de 9 landsdelskretsene skal få stemmerett på Skyttertinget. Forslaget er ikke fremmet som 
en Skyttertingssak til Skyttertinget 2020, men som sak til Norges Skytterstyre.          
 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen oversender forslaget til Norges Skytterstyre til en foreløpig behandling. I 
Langtidsplanen for 2021-2024 som legges fram til Skyttertinget 2020, står det i punkt 7.1. 
angående Organisasjonsutvikling (punkt d), at landsdelskretsenes rolle og eventuelle 
representasjon skal vurderes i løpet av planperioden. Dette med bakgrunn i 
Organisasjonsutvalgets rapport som ble framlagt i vinter. Organisasjonsutvalget fremmet 
ikke konkret forslag til ny representasjon på Skyttertinget. 
Administrasjonen går ikke her inn i en drøftelse av den oversendte saken fra Horda- og 
Fjordakretsen. Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å se denne saken i 
sammenheng med en helhetlig drøftelse om en eventuell endring av representasjon på 
Skyttertinget. Dette i tråd med det forslag som foreligger i ny Langtidsplan.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Oversendt sak fra Hordakretsen og Fjordane landsdelskrets, angående representasjon på 
Skyttertinget for lederne i landsdelskretsene, vil tas opp til realitetsbehandling i 
planperioden for ny Langtidsplan etter vedtak på Skyttertinget 2020.   
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 79/2020 
Sak: Forslag om at tidsskjema på LS skal være som på LS i 2012 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 11 

 
Sogn Indre skyttersamlag har fremmet forslag om at tidsplanen på Landsskytterstevnet blir 
mest mulig lik den som var på LS 2012. De begrunner det med at flere da vil få kortere 
periode å være på LS, og at man bør legge opp til at innledende skyting og finaler i større 
grad går på samme dag. De vil også ha militært NM flyttet tilbake til fredag før resten av LS 
starter. 

Administrasjonens drøfting 
Administrasjonens gjorde i sak 75/2019 vedtak til tidsplan for LS 2020 med et anslag på 5500 
påmelde skyttere.  Tidstabellen var mye lik tidstabellen i 2019, men p.g.a. at stevnet var 
planlagt sent til 7.-14. august (6.-13. August 2021), anbefaltes at skytingene for 
rekruttklassene er ferdige på mandag (unntatt lagskyting).  Det samme tiltaket ble gjort i 



Voss i 2012, da Landsskytterstevnet foregikk fra 9.-16. August. Slik sett legges det opp til at 
stevnet i 2021 blir mye likt det Sogn Indre foreslår i sitt forslag.   

Generelt er det slik at siste års tidsplan er vellykket i forhold til å få mange tilskuere på de 
TV-sendte finaler, og fredagens NM i feltskyting hadde også et stort publikum. Grepet med å 
flytte Militært NM finale til onsdag, samt årets innføring av Ungdomslaget ble også svært 
godt mottatt. Administrasjonen er uenig med Sogn indre at Militært NM skal flyttes tilbake 
til fredag, da det er vesentlig for å framvise det gode samarbeidet med Forsvaret at Militært 
NM inngår når stevnet har sine sportslige høydepunkt for øvrig.     

Overordnet er det mange faktorer som gjør det krevende å endre så mye på tidstabellen. En 
eventuell oppfattelse fra skyttere om at det er mulig å komprimere tiden for LS, 
samstemmer ikke med slik det oppfattes fra oss som organiserer stevnet. Det kan alltid 
diskuteres hvem som skal skyte først og sist. Samtidig kan man prøve å i størst mulig grad 
sørge for at avstand mellom innledende skytinger i hver klasse ikke blir for lang (eller for 
kort).  

Administrasjonen er også uenig med Sogn Indre at det er optimalt å ha innledende skyting 
og finaler samme dag. Landsskytterstevnet er et spesielt arrangement som er ferien for de 
fleste, og det er slik sett ikke noe ønske om en stor grad av komprimering av stevnet. Dette 
også i tråd med de signaler som er gitt fra arbeidet i LS-utvalget.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre opprettholder den tidsplan som var vedtatt for LS 2020 i sak 75/2019, 
også til å gjelde for Landsskytterstevnet i 2021.   

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 80/2020 
Sak: Forslag om nasjonal grovfelthelg  
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 og 18 

 
Feltutvalget mottok høsten 2019 et forslag fra Ringerike skyttersamlag om en nasjonal finale 
i feltskyting for utvalgte/kvalifiserte skyttere. Feltutvalget syntes dette var interessante 
tanker, og har i etterkant vært i uformell kontakt med forslagsstiller. Basert på innspill og 
betraktninger er et revidert forslag fremmet om en «nasjonal grovfelthelg». Dette er et 
forslag som feltutvalget finner meget interessant, og som feltutvalget ønsker å arbeide 
videre med sammen med forslagsstiller, der målet er å kunne gjennomføre en slik 
konkurranse første gang i 2022.  

Utvalget ber i den sammenheng om styrets tilslutning til å jobbe videre med forslaget, slik at 
den videre prosess er forankret i Norges Skytterstyre.  

Administrasjonens drøfting 
Det er positivt med innspill og forslag som kan styrke feltaktivitetene i DFS. Til tross for flere 
enkelttiltak og satsingen i og etter «Feltåret» 2017, viser utviklingen at det er vanskelig å 
styrke oppslutningen om feltskytingen. Flere forslag om et eget NM utenom LS er gjennom 



tiden fremmet, uten at det er blitt gitt tilslutning. NM felt er nå sterkt innarbeidet og 
etablert som en del av Landsskytterstevnet, og er gjennom det godt forankret. Slik sett vil 
ikke en nasjonal konkurranse som forslått være noe som endrer prestisjen knyttet felt-
skytingen på LS.  

Tidligere forslag har alltid lagt til grunn kvalifiseringer og/eller kvoteplasser etter mer eller 
mindre omfattende regler. Det at konkurransen foreslås å være åpen gir muligheter for alle 
til å delta, noe som er i tråd med DFS sin kultur. Videre henvender konkurransen seg ikke 
bare til de beste feltskytterne, for gjennom både alders- og klassevise mesterskap er 
konkurransen også relevant for skyttere i flere kategorier. Så lenge konkurransen er åpen og 
favner såpass bredt vil det heller ikke medføre at lag/samlag kommer i situasjoner der det er 
snakk om å sponse med påmelding, reise etc. for deltakere.  

DFS skal løfte lagsaktivitet opp til å være hovedfokus for de neste årene. I så måte synes en 
nasjonal konkurranse, som trekker skytterne vekk fra det som skjer i skytterlaget, å være et 
tiltak som underbygger det stikk motsatte. Her er det imidlertid ikke slik at det er snakk om 
det ene eller det andre, men at man finner en god balanse mellom lokale, regionale og 
nasjonale konkurranser. Kanskje kan det være slik flere steder at det lokale tilbudet og 
oppslutningen vil dra nytte av at det finnes et nasjonalt tilbud i eller mot slutten av felt-
sesongen. Det mange skyttere framhever som den viktigste motivasjon for deltakelse i NC 
baneskyting er det sosiale ved å reise sammen en helg, en mekanisme som trolig også vil 
virke inn på samme gode måte for de som trives med feltskyting.   

En nasjonal grovfelthelg vil kunne påvirke det lokale stevnetilbudet den helgen konkurransen 
arrangeres. Ser man mot eksempelvis NC i baneskyting er det fortsatt et relativt godt 
stevnetilbud rundt om, men trolig vil et slikt nasjonalt feltstevne ha noe større påvirkning på 
stevnetilbudet rundt om. Administrasjonen mener likevel dette vil bidra til å øke interessen 
for feltskyting, slik at det samlet sett vil bli flere lokale feltstevner. 

En nasjonal grovfelthelg bør ideelt sett favne alle klasser, noe forslaget ikke gjør. Det synes 
lite aktuelt at ungdomsklassene skal være en del av konkurransen, noe som heller ikke i tråd 
med DFS sin filosofi for disse klassene, jf. også NC. Her kan man imidlertid se for seg at 
helgen kan benyttes lokalt til egne finfeltarrangementer med egne stevner, kurs og 
samlinger etc. 

Tidspunkt for konkurransene foreslås til primo/medio april. For mange deler av landet vil det 
være mot slutten av felt-sesongen, mens det i andre regioner vil være midt i eller helt i 
starten. Slik sett er det en utfordring å finne et egnet tidspunkt som er tilpasset aktiviteten i 
alle landsdeler. Har kan man se for seg litt tidsforskyving fra år til år avhengig av hvor i landet 
konkurransen legges. En annen faktor som er uviss er hvorvidt dette er attraktive 
konkurranser å arrangere, og om det melder seg arrangører i framtid? 

Forslaget slik det er fremmet innebærer at selve konkurransene ikke trenger å medføre 
kostnader for DFS sentralt. Forslagstiller ønsker imidlertid at feltutvalget skal være involvert i 
arbeidet fram mot en eventuell første konkurranse, noe som vil gi noen administrative 
kostnader. Hva som vil være sentrale oppgaver og konsekvenser i en eventuell framtid for et 
slikt konsept avhenger av mange faktorer og erfaringer, noe man i så fall må ta stilling til når 
konseptet er testet ut.  



En annen viktig faktor for feltskytingens framtid er hvordan «bly-saken» kommer til å påvirke 
øvelsen. Slik sett kan man tenkes å legge forslaget på vent til det er avklart og man ser om en 
slik konkurranse fortsatt kan være realistisk å arrangere med nye regler og betingelser. På en 
annen side vil det uansett utfall av «bly-saken» bli en overgangsperiode, slik at ev. 
restriksjoner ligger noen år fram i tid.  

Feltutvalgets signaler er at vi må «smi mens jernet er varmt», og arbeide videre for å få til et 
slikt arrangement. Med en forslagsstiller, som med visse forbehold har signalisert at de er 
klar til å arrangere i 2022, gir det muligheter for et prøvearrangement tilsvarende som ved 
innføringen av NC Stang- og felthurtigskyting. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  
Norges Skytterstyre ga innspill og føringer til Feltutvalget. Saken legges fram til endelig 
behandling i september. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 81/2020 
Sak: Forslag om å godkjenne flere typer diopter i DFS 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 6 

 
Levanger og Frol skytterlag har fremmet forsalg om at antall typer diopter som tillates i DFS 
skal utvides. Forslaget begrunnes med at Buskdiopter som leveres originalt på Sauer 200 STR 
ikke er pålitelig nok. 

Ombudsmøtet i Inntrøndelag skyttersamlag har behandlet forslaget. Gjennom ombudsmøtet 
fremmes forslag til Norges Skytterstyre om at DFS skal utvikle et nytt standard diopter til 
Sauer 200 STR. 

I dager er det kun tillatt å benytte Busk-diopter på Sauer 200 STR. I tillegg tillates 3 
toppmontere diopter som tidligere hovedsakelig ble benyttet på Mauser til feltskyting 
spesielt. Ingen av disse tre synes å være i særlig bruk lenger.  

Det er i fbm. denne saksutredning gjort en forenklet test av noen Busk-diopter som DFS har 
klar for levering. Det viser seg å være store forskjeller i kvaliteten på disse. De fleste har god 
kvalitet og responderer rytmisk, men det er noen innimellom med store avvik. De verste 
tilfellene har en merkbar slakk når man presser mot diopterhulltuben fra forskjellige 
retninger, disse blir lagt til side for reklamasjon. I slike tilfeller er det sammenføyningen 
mellom diopterets galge og føringsstykke (slide)som har vist seg å ha for dårlige toleranser. 
Det er videre i testingen en erfaring at det er viktig at nye diopter «trimmes» før de tas i 
bruk. Det skjer gjennom å skru ut justeringsskruene, rengjøre de, sette de lett inn med ny 
olje, og så trimme skruene noen ganger maksimalt til hver side.  



Dette er representanter for Sauer-fabrikken forevist, og de har erkjent at det er levert et for 
dårlig produkt. De har nå innskjerpet sin kvalitetskontroll og avdekket feilkilden. Sig Sauer vil 
levere erstatningsdeler vederlagsfritt til DFS for utbytting. Bytte deler er foreløpig ikke 
mottatt, men lovet inn med neste forsendelse.  

Med utgangspunkt i DFS sin nettbutikk koster i dag et Buskdiopter 2250 kr. Med finknepp 
2910 kr. Andre relevante diopter som kan være aktuelle har generelt en høyere kostnad, 
hvorav flere av disse har en betydelig høyere pris.  

Historisk ble Mauser M67 fra Kongsberg Våpenfabrikk levert med blant annet Busk diopter. 
Etter hvert ble det også utviklet og tillatt med Buskdiopter på Krag. Ettersom dette var det 
dominerende diopter på den tiden da Sauer ble innført, besluttet DFS å innføre det som 
standarddiopter på det nye våpenet.  

Administrasjonens drøfting  
Rifleskyting er en sport med store krav til kvalitet i utstyr. Derfor er det uheldig at 
våpendeler som leveres gjennom DFS ikke fungerer tilfredsstillende. I dette tilfellet er det et 
leverandøransvar, noe som gjør det til en reklamasjonssak.  

 I opplæringssammenheng er det store fordeler med mest mulig standardisert utstyr. Når 
nye skyttere lærer seg å justere siktet på et lagsvåpen er det kunnskap som kan direkte 
videreføres til egne våpen når det anskaffes. Videre er Buskdiopter med millimeter-gjenger, 
som gir en treffpunktforflytting på ca. 1 cm pr. knepp på 100m, veldig enkle og 
lettforståelige å bruke i praksis. Erfaringer er at lagsinstruktører og hjelpere på standplass 
blir usikre og gjerne justerer feil på våpen med andre typer diopter. Dette er diopter som 
ofte har en annen kneppgradering og justeringsretning enn Busk, noe som ikke er uvanlig på 
rekruttrifler og skiskyttergevær.  

Det er ingen konstruksjonsmessige forhold knyttet til Buskdiopter som tilsier at den ikke skal 
fungere presist. Utfordringen den siste tiden har vært kvaliteten på produksjonen. Så lenge 
konstruksjonen er god nok er det i seg selv ikke det noen grunn til å endre at Sauer fortsatt 
skal leveres med dette diopteret som standard, men det forutsetter at kvaliteten igjen blir 
tilfredsstillende. SIG Sauer er kjent med dette forholdet og har lovet at det skal rettes opp. 
For DFS som en breddeorganisasjon anses Buskdiopter som et svært velegnet diopter når 
det fungerer slik det skal. Det i seg selv tilsier at Sauer 200 STR fortsatt bør leveres det 
diopteret som standard. 

Det er ikke et alternativ å utvikle en ny dioptertype spesielt for DFS.  

Forslagsstiller (Levanger og Frol skytterlag) foreslår at det skal åpnes opp for at andre typer 
diopter skal tillates som alternativer. I så fall må det tas en beslutning om det skal være helt 
åpent, eller være begrenset til noen bestemte merker/typer? 

Det overordnede spørsmål er hva som tjener DFS best på sikt? Mange skyttere er alltid på 
søken etter noe som kan være bedre, og særlig vil de mest resurssterke og aktive skytterne 
teste ut alternative diopter om de blir gitt muligheten. Eksemplets makt som ligger i det 
utstyr som profiler og toppskyttere benytter vil kunne påvirke den øvrige medlemsmassen 
sine valg. Mange vil kunne komme til å bytte ut diopteret med et annet, uten at det er behov 



for det eller har noen praktisk betydning. I et kostnadsperspektiv for skyttere vil det på ingen 
måte være gunstig, det samme vil også gjelde mht. å beholde et mest mulig enkelt teknisk 
reglement.      

Konkusjon er at Buskdiopter bør videreføres som standard diopter på Sauer 200 STR. 
Konstruksjonen er god nok for DFS-bruk, det er kvaliteten som må forbedres, noe det er opp 
til Sig Sauer å sørge, og deretter opprettholde. Viser det seg at kvaliteten vedvarende ikke er 
tilfredsstillende, tas regelverket for godkjente diopter i DFS opp til ny vurdering.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  
Gjeldende regelverk for tillatte diopter i DFS videreføres. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

Saksnummer: 82/2020 
Sak: Klasse NV - Dispensasjonsordninger 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 7 

 
Det finnes et svært begrenset antall voksne skyttere med en helsesituasjon som gjør at de 
kun kan benytte kaliber .22, og som i tillegg må benytte støtte under våpenet for å kunne 
delta. Dette gir utfordringer med plassering av disse i klassesystemet innenfor dagens 
regelverk. Det er for tiden to skyttere med dispensasjon fram til 30.09.2020 til å konkurrere i 
klasse nybegynner voksen med støtte under våpenet. Ettersom det er mottatt reaksjoner om 
at dette er å anse som ulike konkurranseforhold i en premiert klasse, er det behov for en 
avklaring mht. hvilket tilbud denne gruppen skyttere skal gis i DFS.  

I tillegg er det administrativt behandlet en søknad om å benytte bord og stol i klasse 
nybegynner voksen. I påvente av en avstemming med Skytterstyre er denne skytteren 
innvilget dispensasjon til å konkurrere i åpen klasse sittende med støtte på bord. 

Administrasjonens drøfting  
I DFS sin langtidsplan har DFS definert følgende verdigrunnlag (utdrag): “DFS skal være en 
attraktiv og inkluderende breddeorganisasjon der begge kjønn, alle generasjoner og ulike 
etnisiteter kan drive en aktivitet de har glede og nytte av. Fokus skal være på at flest mulig 
oppnår utvikling og mestring til sitt ambisjonsnivå, og samtidig bidra til å oppnå samfunnets 
mål om en god folkehelse”. 

Gjennom dette har DFS forpliktet seg til å søke å finne inkluderende løsninger slik at flest 
mulig kan delta i DFS sine aktiviteter så langt som mulig. Det er ingen tvil om at mange 
skyttere med ulike funksjonshemminger kan delta om organisasjonen tilrettelegger for 
dette, herunder skyttere med behov for å skyte med støtte under våpenet.  

Generelt er det ikke ønskelig å opprette flere klasser i DFS, i hvert fall ikke en ny klasse som 
vil ha svært marginal deltakelse. I motsatt fall kunne man tenkes å opprette en “åpen klasse” 



på 100m etter samme mønster som på 2/300m, men det er av nevnte årsak ikke 
deltakergrunnlag for dette. 

Et annet alternativ er å gi utvidede muligheter til å konkurrere i klasse nybegynner voksen. 
Den opprinnelige intensjonen med denne klassen var at den skal gi et lavterskeltilbud til 
voksne nye skyttere. Med det som utgangspunkt er det mulig å se for seg mer fleksibilitet til 
deltakelse i denne klassen. Samtidig er klasse nybegynner voksen en premieklasse som 
betaler premieinnskudd, noe som vil være med på å forsterke oppfatninger og kommentarer 
om like konkurranseforhold. 

Spørsmålet er om et svært begrenset antall skyttere med dispensasjon til å benytte støtte 
under våpenet i klasse nybegynner voksen vil ha negativ påvirke på deltakelsen i klassen. 
Lokalt vil det nok kunne bli et tema, mens det for LS neppe vil ha noen betydning. At det vil 
komme kommentarer fra tid til annen vil ikke være til å unngå. 

Konklusjonen er at det er ikke grunnlag for å opprette en egen åpen klasse på 100 meter.  
I stedet bør man se til intensjonene med klasse nybegynner voksen om at klassen skal være 
et lavterskeltilbud. Med det som utgangspunkt kan det aksepteres at det er enkeltskyttere 
med dispensasjon til å konkurrere med støtte i denne klassen. Dispensasjoner gis kun med 
ett års varighet av gangen, slik at man kan følge opp hvordan dette påvirker klassen og 
miljøet blant skytterne. Dette som en midlertidig løsning fram til Skyttertinget skal behandle 
klassestrukturen i 2022. Alternativt har ikke DFS et tilbud til voksne skyttere som må benytte 
støtte. 

Med utgangspunkt i nylig vedtatt prøveordning for åpen klasse kan generalsekretæren 
dispensere fra regelverket for skytestillinger. Slik sett har generalsekretæren anledning til å 
innvilge dispensasjon til å benytte støtte under våpenet i denne klassen. Innendørs vil dette 
kunne fungere greit når alle skyter med kaliber .22, men deltakelse utendørs i åpen klasse 
krever grovkaliber. Voksne skyttere i kategorien som kun kan benytte kaliber .22, med eller 
uten støtte under våpenet, har derfor i realitetene ingen andre alternativer enn klasse 
nybegynner voksen, om det skal gis et tilbud innen dagens klassestruktur.  

DFSU anbefaler: 
DFSU støtter administrasjonens forslag (enstemmig i DFSU-sak 12-2020). 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Voksne skyttere med funksjonshemming som medfører at de kun kan konkurrere med 
kaliber .22 og støtte under våpenet, kan gis dispensasjon med inntil ett års varighet av 
gangen til å delta i klasse nybegynner voksen. Dette gjelder også skyttere som må skyte 
sittende med støtte for albuene på bord, med eller uten støtte under våpenet. 

Integrering av skyttere med funksjonshemminger tas opp som en del av Skyttertingets 
drøfting av klassestrukturen i 2022. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 



Saksnummer: 83/2020 
Sak: Forslag om utsettelse av opprykk for ungdomsklassene pga korona 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 7 

 
På grunn av den ekstraordinære situasjonen med korona-viruset vil skytesesongen 2020 bli 
svært amputert pga. et nasjonalt forbud mot konkurranser. Forbudet er satt av 
myndighetene. 

Administrasjonen har etter at konkurranseforbudet ble innført våren 2020 fått mange 
spørsmål fra forskjellige personer vedrørende endring av opprykksregler for 
ungdomsklassene 1.10.20. Flere lurer på om det vil bli utsatt opprykk for ungdomsklassene 
etter 2020-sesongen. Blant annet vises det til at ungdomsskyttere i år mister mulighet til å 
gjøre det bra på LS i sitt siste år i sin klasse eller mister mulighet til å bli medlem av 350-
klubben.  

På grunn av flere spørsmål og for å avklare dette også for fremtidige spørsmål ønsker 
administrasjonen at DFSU og Norges Skytterstyre kommer med uttalelse i saken. 

Administrasjonens drøfting  
Administrasjonen mener at det ikke er noen gode argumenter for å utsette opprykket i 
ungdomsklassene. Situasjonen vi er inne i er ikke særegen for skytesporten. Hele samfunnet 
er satt på vent under denne korona-situasjonen og de fleste har forståelse for at situasjonen 
er slik den er. 

En utsettelse av opprykket vil dessuten skape utfordringer for kommende år. For å komme 
på tur igjen i 2021 måtte man da ha flyttet skyttere opp to nivåer i strukturen. Dette ville 
gjort at noen f.eks. kun hadde fått ett år klasse junior og det er ikke ønskelig.  

DFSU anbefaler: 
DFSU støtter administrasjonens forslag (enstemmig i DFSU-sak 13-2020). 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Det gjøres ingen endringer i opprykksreglene for ungdomsklassene i 2020. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
  



 
Saksnummer: 84/2020 
Sak: Forslag om toårig prøveordning for klasse EJ 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 7 

 
Klasse eldre junior ble innført fra og med 1.1.2017. 

Bakgrunnen for innføringen var rapporten lagt frem av Sotnakk-utvalget våren 2016. 
Utvalget hadde gjennomgått konkurranseklassene og skyteprogrammene i DFS. I rapporten 
anbefalte de å innføre en egen klasse for 18-åringer på 100 meter for å lette overgangen til 
seniorskyting. Dette ble støttet av DFSU, Norges Skytterstyre og administrasjonen. 

I administrasjonens forslag til Skytterstyret var klassen utvidet til å også gjelde 19-åringer. 
Argumentasjonen for dette var at klassen ville bli større, i tillegg til at overgangen til 
seniorskyting ville bli enda “mykere”. Norges Skytterstyre fremmet som Sotnakk-utvalget 
forslag om at klassen kun skulle skal omfatte skyttere som fyller 18 år i kalenderåret. Dette 
ble vedtatt med 44 mot 10 stemmer.  

Tidligere har DFSU ønsket å se på muligheten for å innføre en toårig EJ-klasse. Saken ble 
utsatt av Norges Skytterstyre (sak 21-2019) pga. at man ønsket en mer helhetlig gjennom-
gang av klassesystemet i 2021 (flyttet til 2022 etter at ble Skytterting ble annethvert år).  

Norges Skytterstyre har bedt DFSU vurdere om klassen bør omfatte to år i 2021, som følge 
av at koronakrisen gjør at mange skyttere delvis mister «overgangsåret» til 200 meter.  

DFSU ønsker på sin side at saken uansett skal drøftes på nytt siden det nå er Skytterting 
annethvert år – noe som medfører at forslaget utsettes ett år ekstra.  

Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen støtter, slik vi gjorde i 2016 og 2018, en ordning med en valgfri toårig eldre 
junior-klasse. DFSU vedtok i sak 17/2018 enstemmig å anbefale en slik ordning. 

Administrasjonen ser at en prøveordning med toårig EJ allerede fra 1.10.2020 ville løst flere 
utfordringer. For det første ville det gjort at de i klasse EJ som får en veldig amputert sesong i 
2020 pga. korona får ett år ekstra på å skyte stående på 100 meter. Skyttere i øvrige 
ungdomsklasser har denne muligheten siden de øvrige klasser er toårig.  

I tillegg vil en slik prøveordning gi svært verdifull erfaring før man tar en endelig avgjørelse 
vedr. toårig EJ på Skyttertinget i 2022. 

Adm. vil også legge til at alderen 18-19 år er en sårbar periode i forhold til frafall. Vi anser 
det derfor som viktig være fleksibel i forhold til valgmulighetene i denne klassen. Å prøve ut 
ordninger som kan minske frafallet før man gjør de permanent kan derfor være en god ide. 

Under følger drøftingen adm. gjorde i forbindelse med DFSU-sak 17 i 2018: 

«For det første mener administrasjonen at dette vil gi de skytterne som trenger det 
muligheten til å modnes mer som ståendeskyttere og dermed lette overgangen til senior 
ytterligere. Samtidig vil skytterne ha mulighet til å skyte med en billigere type ammunisjon 
enn de kan på 200 meter. 



Et annet viktig moment er at 18- og 19-åringen får fortsette å være en del av det trygge 
miljøet på 100 meter. De er i en periode av livet hvor det skjer mye både på fritiden og i 
skolehverdagen. Ved å være en del av det samme miljøet på 100 meter og ikke få for store 
utfordringer på skytebanen er håpet at terskelen for å være aktiv skytter i denne perioden 
blir lavere. Dette kan igjen bidra til at de fortsetter også som seniorskyttere 

Slik ordningen foreslås legger den til rette for at flere skyttere skal få oppleve mestring 
lenger. Det må også poengteres at systemet ikke vil hindre skyttere som mestrer 
ståendeskyting svært godt å ta steget opp til en seniorklasse tidligere. Ved å videreføre 
muligheten for juniorskyttere å gå rett til en seniorklasse ivaretar man både topp og bredde.  

Administrasjonen viser også til at eldre junior-klassen har økt i antall skyttere i 2018 
sammenlignet med 2017 (dette økta også betraktelig i 2019). Dette kan tolkes som at flere 
ser nytten av å skyte mer på 100 meter før de blir seniorskyttere. 

Administrasjonens forslag vil fungere slik i praksis:  

En skytter som er 17 år (siste-års junior) kan fortsatt velge mellom å skyte eldre junior eller 
senior hvert år. Skyttere som velger klasse EJ kan velge om de skal skyte i klassen i ett eller to 
år.» 

 
DFSU anbefaler: 
DFSU støtter administrasjonens forslag (enstemmig i DFSU-sak 14/2020). 

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Det innføres en prøveordning med valgfri toårig eldre junior-klasse for 18- og 19-åringer fra 
1.10.2020 til 30.09.2022. Skyttertinget 2022 avgjør om ordningen skal videreføres 
permanent fra og med 1.10.2022.   

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 85/2020 
Sak: Revidert budsjett 2020 for DFS 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
Koronakrisen har medført store endringer i DFS sin aktivitet så langt, og vil trolig gjøre det 
resten av året. Det får konsekvenser for våre budsjetter både når det gjelder drift, prosjektet 
og salgsvirksomheten. Summen av dette gjør at administrasjonen nå velger å legge fram et 
revidert budsjett 2020. Årsaken til dette er at vi må ha kontroll på balansen for både 
driftsmidler, prosjektmidler og egne midler. Dette blir veldig uoversiktlig i en 
budsjettjustering.  

Driftsmidler. 
Her har vi justert poster der koronakrisen har medført ekstra kostnader. Disse postene er 
dekket med reduserte kostnader fra eks. reise og opphold. Administrasjonen foreslår i tillegg 
at vi igangsetter et digitaliseringsprosjekt, der alle årbøker og Norsk Skyttertidende blir 



digitalisert. Dette primært for å sikre denne viktige historiske informasjonen, men også for å 
gjøre den lettere tilgjengelig. Et slikt tiltak regnes normalt som en driftsaktivitet som vi 
neppe får prosjektmidler til, og passer å ta i år når vi har tilgjengelige driftsmidler og 
ressurser for å kunne utføre dette tiltaket.  

Vi har vært i kontakt med Nasjonalbiblioteket, og håper å få til et samarbeid. Dersom vi skal 
kjøpe tjenester fra private aktører er tiltaket er kostnadsregnet til kr. 600 000 inkl. frakt-
kostnader. Her forutsetter vi et samarbeid med Nasjonalbiblioteket eller at vi tar årbøkene i 
år. Det settes av 300 000, finansiert med 200 000 over driftsmidler og 100 000 egne midler.   

Etter innspill på ekstraordinært Skytterting har vi også satt opp 100 000 i tilskudd 
(hovedsakelig dekning av reiseutgifter) til regionale kurs for skytebanekontakter. Vi mener at 
dette kan legges under prosjekt utdanning og kompetanse, og vil søke FD om å få godkjent 
dette tiltaket under prosjektmidler. Alternativt må det brukes driftsmidler. 

Videre foreslår vi å øke posten for reisestøtte til samlagenes skytebanekontakter fra 3 000 til 
10 000 kroner. Dette for å fange opp økte reisevirksomhet. Økte kostnader er her anslått til 
kr. 70 000, og tas under anlegg, post for reiseutgifter skytebanekontakter.  

Et fjerde tiltak er å bruke salgsmedarbeider i inntil tre månedsverk til å bistå noen samlag 
med sikkerhetsinspeksjon av skytebaner. Vi forutsetter at dette skjer i nært samarbeid med 
samlagene for å sikre videre oppfølging. Utover dette er det gjort mindre justeringer i 
driftsbudsjettet. 

Prosjektmidler. 
I første omgang har vi utsatt planlagt kursaktivitet til høsten. Med ytterligere lemping i 
myndighetenes koronatiltak har vi et berettiga håp om å få gjennomført det meste av 
planlagt virksomhet i løpet av høsten. Det planlagte tiltaket med sommertreff DFS/HV går ut. 

Forsvarsdepartementet har bestemt at tildelte prosjektmidler til prosjekt som ikke gjennom-
føres må tilbakebetales. Det kan søkes om å få bruke tildelte prosjektmidler til andre tiltak 
innenfor tilskuddsordningen sitt formål.  

Egne midler. 
Her er det justert for at Landsskytterstevnet (LS) og NC ikke blir gjennomført i år. Avlysning 
av årets LS og NC får budsjettmessige konsekvenser for arrangementsavgifter (inntekt) og 
utgifter. Det er lagt inn kroner 200 000 til gjennomføring av «Skytternes mestermøte» i 
august under posten LS. I tillegg er det større justeringer på salg og IKT.  

Landslotteriet. 
Lotteritilsynet ga i første omgang ikke tillatelse til gjennomføring av Landslotteriet som følge 
koronakrisen. Det var gitt tillatelse til opptrykk av lodder som ble utført primo mars, men 
endelig salgstillatelse ble stoppet 12. mars.  

Administrasjonen har vært i kontakt med Helsedirektoratet vedrørende ev. restriksjoner for 
gjennomføring av fysisk loddsalg. Svaret fra Helsedirektoratet er følgende (utsnitt):  
 
Helsedirektoratet kan ikke ta stilling til den konkrete saken, men kan gi generelle råd og anbefalinger. 

Salg av lodd er ikke er regulert i covid-19-forskriften, og kan slik direktoratet vurderer det 
gjennomføres under henvisning til våre anbefalinger om avstand og samling i grupper. 

https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2020-03-27-470?q=covid-19-forskriften


Helsedirektoratet gir anbefalinger om fysisk avstand mellom mennesker og samling av personer i 
gruppe, jf. covid-19-forskriften § 4.  

Gjeldende anbefaling er at personer bør holde minst én meter avstand og at det ikke bør samles flere 
enn 20 personer i en gruppe. Anbefalingen gjelder ikke for personer i samme husstand.  

Administrasjonen oversendte Helsedirektoratets uttalelse til Lotteritilsynet. Lotteritilsynet ga 
tillatelse til gjennomføring av Landslotteriet rett i forkant av styremøtet.  

 
Samlet sett er overskudd egne midler i revidert budsjett tilsvarende som i opprinnelig 
budsjett, men det er fortsatt stor usikkerhet rundt hva som skjer med aktiviteten videre i år. 
Administrasjonen har derfor lagt til grunn at vi skal ha en «reserve» minst like stor som i 
opprinnelig budsjett. 

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar følgende reviderte budsjett 2020 for DFS: 

INNTEKTER Post 
Rev. 

budsjett Inntekter fra Budsjett 

  
2020 

Tilskudd 
FD Andre til. 

Egne 
midler Sum 2020 

Tilskudd fra FD  31 451 000 31 451 000     31 451 000 31 451 000 
Markedsinntekter  1 100 000     1 100 000 1 100 000 1 250 000 
Omsetning salgsavdelingen 10 20 000 000     20 000 000 20 000 000 24 450 000 
Omsetning Norsk Skyttertidende 11 2 270 000     2 270 000 2 270 000 2 370 000 
Kontingent fra skytterlagene 12 3 100 000     3 100 000 3 100 000 3 100 000 
Momskompensasjon  1 500 000     1 500 000 1 500 000 1 600 000 
Arrangementsavgifter  0     0 0 1 400 000 
Landslotteriet 2020 14 1 500 000     1 500 000 1 500 000 1 550 000 
Resultat finansposter  100 000     100 000 100 000 100 000 
Andre inntekter (Frifond)  270 000   270 000 0 270 000 270 000 
SUM INNTEKTER   61 291 000 31 451 000 270 000 29 570 000 61 291 000 67 541 000 

        
UTGIFTER:  Revidert Dekkes av Budsjett 

 Post Budsjett 
 

Tilskudd 
 

Andre 
 

Egne 
 

Sum 2020 
Administrasjon: 1           
Lønnskostnader  3 770 000 3 545 000 180 000 45 000 3 770 000 3 770 000 
Kontorutgifter  3 197 000 2 997 000 90 000 110 000 3 197 000 2 897 000 
Reiseutgifter  670 000 670 000 0 0 670 000 1 165 000 
Sum administrasjon  7 637 000 7 212 000 270 000 155 000 7 637 000 7 832 000 
Arrangementer: 2           
Landsskytterstevnet  1 080 000 0 0 1 080 000 1 080 000 3 280 000 
Nordisk Mesterskap  365 000 365 000 0 0 365 000 320 000 
Norgescupen i baneskyting  80 000 0 0 80 000 80 000 80 000 
NM i Skifelt og skogsløp  85 000 75 000 0 10 000 85 000 130 000 
Sum arrangementer  1 610 000 440 000 0 1 170 000 1 610 000 3 810 000 

            

https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2020-03-27-470/KAPITTEL_2#%C2%A74
https://www.helsedirektoratet.no/veiledere/koronavirus/smittevern-for-pasienter#avstand-mellom-personer-og-samling-i-grupper


Medaljer, premier, hedersbev. 3 510 000 0 0 510 000 510 000 510 000 

            
Driftstilskudd lavere org. ledd: 4           
Til skyttersamlagene  1 321 000 1 321 000 0 0 1 321 000 1 321 000 
Til landsdelskretsene  145 000 145 000 0 0 145 000 145 000 
Sum driftstilskudd  1 466 000 1 466 000 0 0 1 466 000 1 466 000 

            
Anleggsavdelingen: 5           
Ordinær anleggsvirksomhet  4 528 000 4 528 000 0 0 4 528 000 4 333 000 
Miljøpakkemidlene  5 780 000 5 780 000 0 0 5 780 000 5 780 000 
Kurs skytebanekontakter (P)  0 0 0 0 0 0 
Sum anleggsavdelingen  10 308 000 10 308 000 0 0 10 308 000 10 113 000 

            
Utdanningsavdelingen 6 5 535 000 5 535 000 0 0 5 535 000 5 535 000 

            
Ungdom og rekruttering 7 2 940 000 2 940 000 0 0 2 940 000 2 940 000 

            
Felt- og skifeltskyting, skogsløp 8 1 250 000 1 175 000 0 75 000 1 250 000 1 250 000 

            
Kommunikasjon og media 9 2 030 000 1 875 000 0 155 000 2 030 000 2 130 000 

            
SUM ORGANISASJONSUTGIFTER   33 286 000 30 951 000 270 000 2 065 000 33 286 000 35 586 000 

            
Kostnader salgsavdelingen 10 20 338 000     20 338 000 20 338 000 24 350 000 
Kostnader Norsk Skyttertidende 11 2 131 000     2 131 000 2 131 000 2 231 000 
Kostnader IKT-tjenester  12 2 400 000     2 400 000 2 400 000 2 700 000 
Osloprosjektet 13 800 000 500 000 0 300 000 800 000 800 000 
Landslotteriet 2020 14 1 000 000     1 000 000 1 000 000 1 032 000 
Landslotteriet øremerket 14 500 000   500 000 500 000 (500 000) 

TOTALE KOSTNADER   60 455 000 31 451 000 270 000 28 761 000 60 455 000 66 699 000 
RESULTAT   836 000 0 0 836 000 836 000 842 000 
 
2. Reisestøtte til samlagenes skytebanekontakter økes til kr 10 000 per samlag.  

3. Landslotteriet 2020 gjennomføres innenfor gjeldende anbefalinger om avstand og samling 
i grupper. 

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
  



Saksnummer: 86/2020 
Sak: Forslag om å endre ordning for valg av representanter til 

Distriktsrådet 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1 

 
Romsdal skyttersamlag har sendt inn forslag til Skyttertinget 2020 om endring av valgordning 
i instruks for DFS distriktsrådsrepresentant. Dette er en oppfølging av Mørekretsen/Romsdal 
skyttersamlag sitt forslag til Skyttertinget 2019.  

Dagens ordning for valg av DFS distriktsrådsrepresentant er etter styrets vedtak i sak 
89/2017, stadfestet i sak 113/2019, slik: 

1. DFS kandidater til distriktsrådene i Heimevernet skal primært sitte i Norges 
Skytterstyre eller andre sentrale verv i DFS når de velges inn. 

2. Alternativt skal kandidatene ha bred organisatorisk erfaring fra DFS og være 
engasjert i forsvarssak og skyttersak.  

3. Generalsekretæren får fullmakt til å sende inn forslag på kandidater til Landsrådet. 
 

Romsdal skyttersamlag fremmer forslag om at valget skal foretas av landsdelskretsene, der 
valget organiseres av den kretsen som er samlokalisert med Distriksstaben: 

Valg: Representant m/vara velges for fire år fra kretsene i HV-distriktet. Valget organiseres 
av den kretsen som er samlokalisert med Distriksstaben.  

Administrasjonens drøfting 
Norges Skytterstyre besluttet I 2019 at saken er innenfor Norges Skytterstyres kompetanse, 
og behandlet forslaget I sak 113/2019. Dersom minst 5 samlag sender inn forslag skal saken 
behandles på Skyttertinget, jf. Skytterboka § 2-7, pkt. c). Det er bare Romsdal som har sendt 
inn saken nå. Dersom vi legger til grunn at alle samlag i Mørekretsen støtter forslaget, blir 
det 4 samlag. 

Administrasjonen mener som tidligere at den vedtatte valgordningen sikrer forankring i 
organisasjonen, og gir en større fleksibilitet m.o.t. sammensetning av kandidater og en viss 
kjønnsfordeling, selv om sistnevnte ikke ligger i valgordningen. Men det ligger føringer om 
kjønnsfordeling fra Landsrådet ved innmelding av kandidater, jf. Kapittel 1 Fellesregler. Etter 
fellesreglene skal sammensetning av Distriktsrådene følge kravene i likestillingsloven § 21.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre opprettholder sitt vedtak i sak 113/2019 vedrørende valg av DFS 
representanter til HV Distriktsråd. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
  



 
Saksnummer: 87/2020 
Sak: Forslag om å legge saksdokument ut på nett 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
Sogn Indre skyttarsamlag har sendt forslag om at saksdokument til Norges Skytterstyre må 
legges på nett minst en uke før styremøtene, slik at samlagene får mulighet til å engasjere 
seg og ev. påvirke sakene før behandling i styret. Samlaget mener dette gir bedre demokrati 
og demper konfliktnivået. Sogn Indre foreslår samme ordning for DFSU.  

DFS har også tidligere mottatt forslag om å legge ut saker til Norges Skytterstyre på nett, i 
hovedsak begrunnet med større åpenhet og bedre demokrati.   

Norges Skytterstyre har i tidligere drøftingssak gitt uttrykk for at man bør gjennomføre en 
prøveordning i høst for å se reaksjoner og behov. I dag står styremedlemmene fritt til å 
sende til landsdelens samlag hvis de ønsker det.  

Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen kjenner ikke til noen frivillig sentral organisasjon som offentliggjør 
saksdokumentene før styremøtene. Så langt vi kan finne ut er det heller ikke noen som 
offentliggjør sakslisten før styremøter. Sakslisten til Norges Skytterstyre legges på nett ca. en 
uke før styremøtene, og protokollen fra møtene kommer legges på nett ca. en uke etter 
styremøtene. Saker med stor allmenn interesse publiseres gjennom skyttertidende.no rett 
etter at det er fattet vedtak. I så måte har Norges Skytterstyre større åpenhet enn de aller 
fleste frivillige organisasjoner.  

De fleste norske kommuner og fylkeskommuner legger ut saksdokument på nett. I 
kommunene bruker spesielt media saksdokumentene aktivt for å skape debatt om aktuelle 
saker på forhånd. Mange saker angår innbyggerne og deres interesser, og innsyn er regulert 
gjennom Grunnlovens § 100 (5): Alle har rett til innsyn i dokumenta til staten og kommunane 
og til å følgje forhandlingane i rettsmøte og folkevalde organ. Det kan i lov setjast grenser for 
denne retten av omsyn til personvern og av andre tungtvegande grunnar.  

Dersom DFS skal følge samme praksis som det offentlige vil administrasjonen i 
saksutredningene måtte ta hensyn til at de blir offentligjort på forhånd. Praksis i dag er at 
saksutredningene blir gjennomgått og ofte forkortet før offentliggjøring av protokollen. 
Spesielt gjelder dette saker der styret gir føringer for videre behandling.  

I utgangspunktet mener administrasjonen at dagens ordning med offentliggjøring av 
saksliste i forkant av møtene er en god og akseptabel ordning. Dersom det er en sak som har 
stor interesse, er det fullt mulig å ta kontakt med landsdelens styremedlem for å få mer 
informasjon. Administrasjonen har ikke inntrykk av at det er mange som kontakter 
styremedlemmene, og etter vår oppfatning er det et fåtall i organisasjonen som er veldig 
opptatt av dette.  

Et alternativ kan være å sende saksdokumentene til samlagene på forhånd. Samlagene kan 
om de ønsker drøfte saker som skal til behandling i styret, og gi sine tilbakemeldinger til 
landsdelens representant i styret. Enkelte styremedlemmer praktiserer denne ordningen i 
dag, for alle eller noen av sakene. Fordelen med en slik ordning er at tilbakemeldingene 
kommer gjennom et organisasjonsledd. 

https://dfsgrasrot.no/norsk-skyttertidende
https://lovdata.no/NL/lov/1814-05-17-nn/%C2%A7100


DFSU er et rådgivende organ for Norges Skytterstyre. Saker som skal videre til styret kommer 
i saksdokumentene til styret, og er ofte videre utredet etter behandling i DFSU. 
Administrasjonen anbefaler derfor at saksdokument til DFSU ikke offentliggjøres på forhånd.  

Med bakgrunn i at denne saken ble drøftet med styret tidligere, og at styret signaliserte at 
man ønsker en prøveordning med utlegging av saksdokument, foreslår administrasjonen at 
saksdokument legges på nett i forkant av de tre styremøtene i høst. Deretter evalueres 
ordningen senest under styrets møte i februar 2021.  

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Saksdokument til Norges Skytterstyre legges på nett ca. en uke før styremøte. I første 
omgang gjennomføres dette som en prøveordning høsten 2020, og evalueres senest i 
styremøte februar 2021.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 88/2020 
Sak: Koronavettregler 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 67/2020 oppdaterte koronavettregler. Den 28. mai kom 
Helsedirektoratet med oppdaterte smittevernregler for idrett. Det legges opp til en gradvis 
åpning av samfunnet. Veilederen beskriver regler for både gjennomføring av arrangement og 
organisert aktivitet  

Det frivillige Skyttervesen (DFS) har vært særdeles ansvarlige gjennom strenge retningslinjer 
for å bidra i dugnaden om å hindre smittespredning. Norges Skytterstyre mener at man i tråd 
med nasjonale føringer nå skal åpne opp for mer aktivitet. DFS vil derfor følge de nasjonale 
smittevernreglene, uten å legge til grunn mer restriktive bestemmelser.  

Dersom regjeringen åpner opp for 200 personer under arrangement fra 15. juni, følges dette 
opp umiddelbart fra DFS. Norges Skytterstyre fastholder likevel vedtaket om å avlyse årets 
Landsdelskretsstevner i perioden 12. mars - 31. august, som følge av at det blir utfordrende 
å gjennomføre et slikt arrangement i samtlige landsdelskretser.   

Norges Skytterstyre oppfordrer skytterlagene til å prioritere lagsmesterskap og samlags-
mesterskap i alle disipliner, samt gjennomføre Skytingens Dag.  

Norges Skytterstyre vedtar følgende koronavettregler for DFS: 
 
For DFS sentralt gjelder: 

- Alle sentrale kurs og samlinger fram til og med 30. juni avlyses/utsettes. 
- All sentral møtevirksomhet skal fortsatt primært skje via nett (telefon, nettmøte). 

 

https://www.helsedirektoratet.no/veiledere/smittevern-for-idrett-covid-19/innledning


Koronavettregler for skytterlagene – fra 8. juni til i første omgang 31. august. 

Reglene gjelder for alle skytterlag, medlemmer og andre personer som er tilstedes på 
skytebanen/skytterhus. Reglene gjelder all aktivitet på en DFS-bane (innendørs og utendørs), 
både for egentrening, lags-organiserte treninger og konkurranser/stevner. Skytterlaget må 
forholde seg til kommunale bestemmelser om de disponerer anlegg eid av kommunene. 

DFS’ plakat «Trygg skytebane» skrives ut og henges opp på skytebanen.  

Generelt:  

1. Skytterlagene skal følge rådene i smittevern for idrett, og generelt råd fra helse-
myndighetene nasjonalt og lokalt. 

2. Ingen arrangement skal ha mer enn 50 personer per dag (herunder er publikum, sjåfører 
osv. medregnet). Funksjonærer kommer i tillegg. Det skal være en ansvarlig arrangør 
(skytterlaget) som har oversikt på hvem som er tilstede. Det skal skrives navnelister. 
Ansvarlig arrangør skal sørge for at folk holder minstekrav til avstand, og at 
smittevernregler for øvrig følges. 

3. Treninger og annen organisert aktivitet kan gjennomføres for inntil 20 personer.  
4. Det skal alltid være minst 1 meter fysisk avstand mellom personer. Dette gjelder ved 

oppmøte, under skyting og etter skyting. Kravet om avstand gjelder ikke for personer 
som er i samme husstand, og mellom barn og ungdom til og med 19 år under trening.   

5. Det skal være gode hygienerutiner. Alle som er på standplass skal vaske seg med 
håndsprit før og etter skyting, eventuelt grundig med såpe og vann. 

6. Lagsvåpen kan under organisert trening, av ansvarlig arrangør lånes ut til medlemmer. 
Ansvarlig arrangør plikter da å sørge for at det oppnevnes en person som får ansvar for 
grundig overflatedesinfeksjon av utlånt våpen både før og etter bruk. Skytterne skal også 
vaske hendene med vann og såpe eller desinfisere hendene før og etter bruk. 

7. Skytterlaget kan låne ut jakker, reimer, hansker etc. til skytterne på permanent basis. 
8. Ved kiosksalg eller servering må det være fokus på godt renhold og tilgang på håndsprit. 

Det er ikke tillatt med buffet/selvbetjening. Kiosksalg/servering bør om mulig foregå 
utendørs. 

9. Felles garderober og fellesdusjer skal ikke benyttes. Skifting foregår primært utendørs. 
10. Toalett skal vaskes og desinfiseres hyppig gjennom dagen når de er i bruk. Sørg for at 

tørkepapir og såpe/desinfeksjon er tilgjengelig. 
 
Personer som ikke kan delta:  

• Personer som er smittet av korona, sitter i karantene eller som har symptomer på 
luftveisinfeksjon, som feber, sår hals, rennende nese, hoste eller nedsatt 
allmenntilstand.  

• Personer som ikke retter seg etter koronavettreglene.  
• Skyttere som trenger hjelp fra andre enn husstandsmedlemmer til å gjennomføre 

skytingen ikke kan delta. 
 
 
 

https://www.helsedirektoratet.no/veiledere/smittevern-for-idrett-covid-19/innledning


Praktiske råd for organisering:  

A. Ved arrangementer, kurs o.l. skal det føres navnelister over alle som er tilstede med 
nødvendig kontaktinformasjon. Listene må lagres så lenge koronakrisen pågår.  

B. Ha fast et oppmøtetidspunkt og oppmøtested for hvert lag et stykke unna inngangen 
til standplass. Standplassleder henter skytterne når det er klart for skyting og påser at 
alle vasker hendene med håndsprit. 

C. Unngå betaling med kontanter, bruk Vipps eller andre elektroniske løsninger. 
D. Visitasjon foregår slik: Skytteren gjennomfører dette selv, mens standplassleder ser 

på.  
E. Alle skyttere må ha med eget underlag som benyttes under skyting, f.eks. 

liggeunderlag, teppe, etc. Underlaget skal dekke kroppen. 
F. Alle berøringspunkter på standplass, skytterhus og i andre lokaler som brukes av flere 

skal desinfiseres hyppig (f.eks. monitor mellom hvert lag, dørhåndtak etc.). 

Ta hensyn til dine medmennesker og gjør det du kan for å hindre at smitten sprer seg. 
 
Generalsekretæren får fullmakt til å tilpasse koronavettreglene iht. nasjonale bestemmelser. 

 

Enstemmig vedtatt. 
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